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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   30 de juliol de 2013 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle     
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 28 de maig i 17 de juliol de 2013. 
2. Aprovació, si s’escau, de l’acceptació de la cessió gratuïta d’un solar de la urbanització s’Estanyol. 
3. Aprovació, si s’escau, del Reglament del Consell Municipal de l’Esport del municipi d’Artà. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a declarar 
il·legítims part dels interessos dels préstecs ICO del Pla de pagament als proveïdors.  
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds per rebutjar qualsevol 
modificació de la planta i demarcació judicial que comporti la desaparició dels jutjats de Manacor, i per 
instar el Govern de l’Estat a retirar l’actual document de reforma judicial. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a la implantació 
d’un sistema de millora de les condicions de netedat a les colònies de nidificació de cabot sobre la via 
pública del terme municipal d’Artà. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals I. Verds i PSOE relativa a 
instar el batle d’Artà a obrir per a l’ús públic els patis del CEIP Na Caragol, de titularitat municipal, així 
com una pista poliesportiva de l’IES Llorenç Garcias i Font, fora de l’horari lectiu i, especialment, 
durant els períodes de vacances. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSOE de suport als docents de les 
Illes Balears. 
9. Aprovació, si s’escau, del Compte general de 2012. 
10. Donar compte de l’informe del segon trimestre de 2013 de seguiment del Pla d’ajust del Reial decret 
llei 4/2012. 
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11. Donar compte dels informes de l’acompliment de les obligacions de pagament del segon, tercer i 
quart trimestre de 2012 i del primer i segon trimestre de 2013, d’acord amb la Llei 15/2010, per la qual 
s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials. 
12. Aprovació, si s’escau, de la proposta de modificació de la plantilla de personal de l’Ajuntament 
d’Artà quant a l’exigència de nivells de coneixement de la llengua catalana i quant a l’adscripció de la 
plaça d’administratiu/iva i de rectificació d’errades. 
13. Donar compte del canvi de denominació del grup Convergència per les Illes. 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny i de 17 de juliol de 2013. 
15. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Abans de començar la sessió, el batle llegeix unes paraules referents a l’accident de tren produït el 
passat 24 de juliol, que, copiades literalment, diuen: 
 
<<El passat dia 24 de juliol, a un parell de kilòmetres de l’estació de tren de Santiago, es va produir un 
accident ferroviari que va provocar la mort de gairebé 80 persones que hi viatjaven. El Govern va 
decretar tres dies de dol i l’Ajuntament va posar les banderes a mitja asta fins dia 28. També es va 
convocar un minut de silenci davant els ajuntaments per al passat 26 de juliol, però que aquí no 
celebràrem per rebre la comunicació poc després de l’hora convocada. És per això que, en memòria de 
les víctimes del pitjor accident ferroviari dels darrers anys, que la corporació de l’Ajuntament realitzarà 
un minut de silenci.>> 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 28 de maig i 17 de juliol de 2013 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de dia 28 de maig 
de 2013 i sobre l’acta de la sessió de dia 17 de juliol de 2013, de les quals se n’han expedit, prèviament, 
una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible 
formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que en l’acta de dia 17 de juliol de 2013, en el punt número 1 de 
l’ordre del dia, en el foli verso, a la línia 1, paràgraf primer, on diu “[...] l’hora que es convoqui el 
plenari ha de ser pactada, prèviament, amb els tretze membres […]”, ha de dir “[…] l’hora que es 
convoqui el plenari extraordinari ha de ser pactada, prèviament, amb els tretze membres […]”. 
 
Una vegada feta aquesta correcció a l’acta de 17 de juliol de 2013, els reunits acorden, per unanimitat, 
essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els assistents, aprovar les actes de les 
sessions de 28 de maig i 17 de juliol de 2013. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de l’acceptació de la cessió gratuïta d’un solar de la urbanització 
s’Estanyol 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica la proposta i proposa als 
reunits adoptar els acords següents: 
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<<1. Acceptar la cessió del solar, propietat de Rainer i Dörte Spitzke, actuals propietaris de la parcel·la 
cadastral 2383744ED2928S0001HD, situada en el carrer de la Barqueta, s/n, de la urbanització 
s’Estanyol. 
 
2. Notificar aquest acord als propietaris, a fi que formalitzin la cessió en document administratiu, que se 
subscriurà pels propietaris i el Sr. Jaume Alzamora Riera, i en el qual s’ha de descriure el bé cedit. 
 
3. Elevar a escriptura pública aquest acord, inscriure’l en el Registre de la Propietat i anotar-lo en 
l’apartat corresponent de l’inventari de béns de l’entitat. 
 
4. Facultar el batle perquè, en nom i representació de l’Ajuntament, signi tots els documents necessaris 
per fer efectiva la cessió.>> 
 
Així mateix, la regidora esmentada informa als reunits que l’Ajuntament assumirà el cost del solar en 
l’expedient de dotació de serveis de la urbanització, que s’apuja a la quantitat de 7.795,18 €. També els 
informa que el solar esmentat no té cap tipus de càrrega, tal com es pot apreciar en la nota registral. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Al passat plenari ho deixàrem sobre la taula perquè hi havia algunes qüestions que no quedaven 
clares. Ara, en principi, ja estan clares i la cessió no és del tot gratuïta, ja que ens costarà 7.195, 18 €, en 
concepte de dotació de serveis. 

De tota manera, creim important l’adquisició de terrenys en les diferents urbanitzacions, ja que poden 
suposar unes inversions futures. Per tant, votarem a favor d’aquesta cessió.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, a pesar de tenir dubtes, hi votarà a favor. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Acceptar la cessió del solar, propietat de Rainer i Dörte Spitzke, actuals propietaris de la parcel·la 
cadastral 2383744ED2928S0001HD, situada en el carrer de la Barqueta, s/n, de la urbanització 
s’Estanyol. 
 
2. Notificar aquest acord als propietaris, a fi que formalitzin la cessió en document administratiu, que se 
subscriurà pels propietaris i el Sr. Jaume Alzamora Riera, i en el qual s’ha de descriure el bé cedit. 
 
3. Elevar a escriptura pública aquest acord, inscriure’l en el Registre de la Propietat i anotar-lo en 
l’apartat corresponent de l’inventari de béns de l’entitat. 
 
4. Facultar el batle perquè, en nom i representació de l’Ajuntament, signi tots els documents necessaris 
per fer efectiva la cessió. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, del Reglament del Consell Municipal de l’Esport del municipi d’Artà 
 
La regidora delegada de les àrees d’esports i desenvolupament rural, Sra. López, explica el reglament, 
que, copiat literalment, diu: 



 4

 
<<Article 1 
Naturalesa i règim jurídic 
 
1. El Consell Municipal de l’Esport del municipi d’Artà és un òrgan de caràcter consultiu, no vinculant, 
i assessor de la Regidoria d’Esports de l’Ajuntament d’Artà, i es crea amb els objectius de, per una part, 
facilitar la participació global de la societat artanenca i la ciutadania en la configuració i el 
desenvolupament de la política esportiva, i, per una altra part, assessorar en matèria esportiva 
l’Administració de l’Ajuntament d’Artà. 
 
1.1. La Regidoria assumeix, en l’àmbit de les seves competències, el compromís d’executar allò que 
decideixi el Consell. 

 
2. L’Assemblea té la seva seu al poble d’Artà. 

  
Article 2 
Òrgans 
 
1. Són òrgans unipersonals: 
 
a) El president o la presidenta. 
b) El secretari o la secretària. 

 
2. Són òrgans col·legiats: 
 
a) El Ple. 
c) Les comissions sectorials. 

  
Article 3 
Composició 
 
El Consell Municipal de l’Esport està integrat pels membres següents: 
 
a) El president o la presidenta, que serà el batle o batlessa d’Artà o la persona en qui delegui, que serà el 
regidor o la regidora en la matèria esportiva 
b) Un tècnic o tècnica municipal, que farà les funcions de secretari o secretària. 
c) Els presidents i les presidentes dels clubs esportius inscrits en el Registre d’Entitats Esportives del 
municipi d’Artà, o la persona en qui delegui. 

 
Un cop s’ha constituït el Ple amb els membres dels punts a, b i c, s’hi podrà incloure qualsevol altre 
membre l’assistència del qual es consideri convenient a criteri del Ple del Consell atesa la seva 
significació en el món esportiu local, amb un nombre màxim de 5 persones, que podrà ser elegit dels 
col·lectius següents: 

 
d.1) El tècnic esportiu de la comarca de Llevant del Consell de Mallorca. 
d.2) Una persona representant de les empreses esportives amb domicili fiscal al municipi d’Artà. 
d.3) Una persona representant dels entrenadors titulats no vinculats a cap club esportiu artanenc. 
d.4) Una persona representant dels titulats en educació física o en activitats fisicoesportives. 
d.5) Una persona representant dels concessionaris de les instal·lacions esportives municipals. 
d.6) Un representant dels esportistes d’elit empadronats al municipi d’Artà. 
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d.7) Una persona representant dels centres escolars d’Artà. 
d.8) Una persona representant d’altres agents esportius. 

  
Article 4 
Mandat 
 
El mandat dels membres de l’Assemblea és de quatre anys des que es constitueix, renovable pel mateix 
període, lligat al període electoral. 

  
Article 5 
El president o la presidenta 
 
El president o la presidenta presideix el Ple de l’Assemblea Municipal de l’Esport i té les funcions 
següents: 
 
a) Representar el Consell Municipal de l’Esport. 
b) Establir la convocatòria de les sessions del Consell Municipal de l’Esport, fixar-ne l’ordre del dia, 
presidir-les i moderar-ne el desenvolupament. 
c) Exercir el vot de qualitat en cas d’empat en les votacions. 
d) Crear les comissions sectorials, nomenar-ne els presidents o les presidentes i encarregar-los les 
tasques que consideri oportunes, a proposta del Ple. 
e) Visar les actes dels òrgans col·legiats. 
f) Exercir les funcions que se li atribueixin reglamentàriament. 

  
Article 6 
El secretari o la secretària 
 
1. El secretari o la secretària és l’òrgan d’assistència tècnica i d’administració dels òrgans col·legiats de 
l’Assemblea i té les funcions següents: 
 
a) Efectuar la convocatòria de les sessions dels òrgans col·legiats per ordre del president o de la 
presidenta. 
b) Redactar les actes de les sessions, autoritzar-les amb la seva signatura i el vistiplau del president o de 
la presidenta, cursar els acords que s’hi adoptin i expedir certificats de les actes. 
c) Custodiar la documentació. 
d) Qualsevol altra funció que se li assigni per delegació expressa del Ple del Consell Municipal de 
l’Esport. 

 
2. La substitució del secretari o secretària en els supòsits de vacant, absència o malaltia, s’ha d’efectuar 
pel president o presidenta d’entre els membres de l’Assemblea. 
 
Article 7 
El Ple 
 
1. El Ple és l’òrgan superior de decisió i formació de la voluntat del Consell Municipal de l’Esport i està 
integrat per tots els seus membres, sota la direcció del president o la presidenta i assistit pel secretari o 
la secretària. 
 
2. Les competències del Ple són: 
 



 6

a) Debatre i estudiar qüestions relacionades amb l’esport. 
b) Assessorar sobre qualsevol qüestió en matèria esportiva. 
c) Elaborar informes o estudis sobre qüestions esportives a sol·licitud de l’Ajuntament d’Artà o a 
iniciativa pròpia. 
d) Traslladar suggeriments i propostes d’actuació a la Regidoria d’Esports de l’Ajuntament d’Artà. 
e) Informar sobre les disposicions normatives que regulin matèries relatives a l’esport, quan així se li 
sol·liciti. 
f) Proposar els àmbits, sectors, segments d’edats i territori, on es creu necessària la intervenció 
municipal en matèria d’esports. 
g) Formular propostes i plans d’actuació municipals adreçats a la promoció de l’esport per a tots els 
sectors de la població. 
h) Participar en l’avaluació d’aquells programes i plans d’actuació en els quals hagi pres part el Consell 
Municipal de l’Esport, tant amb proposicions com amb seguiment. 
i) Fomentar l’enfortiment de la vida associativa en l’àmbit esportiu en totes les seves manifestacions, tot 
consolidant la relació entre l’Ajuntament d’Artà i les associacions i clubs esportius. 
j) Impulsar els plans de millora, construcció, conservació, reparació i administració de les instal·lacions 
esportives de propietat municipal. 
k) Participar en l’elaboració del pressupost municipal de l’àrea d’Esports o, en el seu cas, en la proposta 
de modificació del pressupost ja existent. A la vegada, serà funció del Consell vetlar per una 
racionalització més eficaç dels recursos econòmics (publicitat, subvencions, etc.) que l’Ajuntament 
destina a l’activitat esportiva, tot proposant una distribució equitativa. 
l) Potenciar els recursos materials i humans esportius de la nostra població i possibilitar el seu 
desenvolupament i millora des del propi municipi. 
m) Elaborar les bases dels guardons que s’atorguin en matèria esportiva. 
n) Aprovar una memòria anual que reculli l’activitat duta a terme pel Consell  Municipal d’Esports, la 
situació esportiva del municipi d’Artà i les recomanacions oportunes. 
o) Exercir aquelles altres que, en virtut d’altres disposicions, se li atribueixin. 
 
Article 8 
Funcionament del Ple 
 
1. El Ple s’ha de reunir de forma ordinària dues vegades l’any, i de forma extraordinària quan el 
president o presidenta ho consideri oportú o a instància d’un terç dels membres de l’Assemblea. 
 
2. La sessió queda vàlidament constituïda en primera convocatòria quan hi assisteix la majoria dels 
membres, sempre que hi siguin presents el president o presidenta i el secretari o secretària, o les 
persones que els substitueixin. En cas de no haver-hi el quòrum requerit per a la primera convocatòria, 
passats 30 minuts la sessió quedarà constituïda vàlidament en segona convocatòria amb els assistents 
presents. 
 
3. El secretari o secretària ha de convocar-ne els membres, per ordre del president o presidenta, en 
primera i segona convocatòria, amb set dies d’antelació, excepte en cas d’urgència, que serà de 
quaranta-vuit hores. Sempre s’haurà d’adjuntar l’ordre del dia i la documentació necessària per dur a 
terme la reunió. 
 
4. Els acords del Ple s’han d’adoptar per majoria dels membres presents. 
 
5. Els acords del Ple es traslladaran a la Regidoria d’Esports de l’Ajuntament d’Artà, que, si ho 
considera convenient, els elevarà al Ple o a la Junta de Govern Local de l’Ajuntament, segons escaigui. 
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6. La manca d’aprovació d’una proposta o d’un informe per part del Ple del Consell Municipal de 
l’Esport no impedirà la presentació de la iniciativa davant l’òrgan municipal competent per aprovar-la, 
però, en aquest cas, la proposta de resolució corresponent haurà de justificar els motius pels quals el seu 
autor s’aparta del dictamen del Consell Municipal. 
 
Article 9 
Comissions sectorials 
 
1. Es poden crear comissions sectorials per tractar determinades matèries, en les quals hi ha d’haver 
representats els estaments afectats. 
 
2. Les comissions sectorials són grups d’estudi per elaborar informes i propostes que s’han de sotmetre 
al Ple. 
 
3. El president o presidenta de l’Assemblea pot constituir les comissions sectorials que consideri 
oportunes i n’ha de determinar la composició i la durada. En tot cas, el final del seu mandat ha de 
coincidir amb el del Ple del Consell Municipal de l’Esport.>> 
 
Seguidament, la regidora Sra. López proposa al Ple que adopti els acords següents: 
 
<<1. Aprovar provisionalment el Reglament del Consell Municipal de l’Esport del municipi d’Artà. 
 
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<S’ha de recordar que la creació del Consell Municipal de l’Esport ve com a conseqüència de les 
diferents mocions i propostes que ha fet el grup socialista i en la majoria de casos amb el suport de tot el 
consistori.  
 
Ara s’ha fet una passa que, en principi, és la més fàcil, que és crear el marc de referència o les regles de 
joc, i ara ve realment la feina.  
 
Encoratjam la regidora d’Esports a seguir en aquest camí i a fer del Consell Municipal de l’Esport una 
eina bàsica en la gestió de tot el que estigui relacionat amb l’esport al nostre municipi. 
 
Una vegada llegit el Reglament, i no els Estatuts, no tenim clar qui integra el Ple de Consell Municipal 
de l’Esport i l’Assemblea. Ens ho poden explicar?>> 
 
La regidora delegada de les àrees d’Esports i Desenvolupament Rural, Sra. López, explica la 
competència dels òrgans pels quals ha demanat el portaveu del PSOE. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, segueix amb la seva intervenció: 
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<<Aquest punt no queda gaire clar, perquè desdiu el que diu l’article 8, punt 1: “[…] a instàncies d’un 
terç de l’assemblea”. 
 
Finalment, ens hauria agradat que al Consell Municipal hi hagués una representació de totes les forces 
polítiques, ja que així es garanteix la imparcialitat del Consell i reforça les seves decisions de cara als 
acords que requereixen de l’aprovació del plenari. 
 
No obstant això, hi votarem a favor.>> 
 
La regidora Sra. López diu que el terç seria dels membres fixats pel Ple. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votaria a favor si, en aquest Consell, hi hagués un representant 
municipal com en el Patronat del Teatre. Per tot això, diu que s’abstendran en la votació. 
 
La regidora Sra. López diu que ja els ha explicat que es va obrir un procés de participació ciutadana, en 
el qual, per majoria, es va eliminar el representant municipal. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no entén com, en un tema tan important com aquest, no hi hagi 
un o dos representants municipals. 
 
La regidora Sra. López diu que en la proposta inicial hi havia representació municipal, que a les 
reunions només va assistir el representant del PSOE i, a l’hora de votar, per majoria es va acordar 
eliminar el representant municipal. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, troba que la participació ciutadana està molt bé. Demana que es 
posin les piles per utilitzar aquest sistema en altres temes. Opina que hi va haver errades en les 
convocatòries. Diu que està d’acord amb el que ha dit el portaveu del PP. A continuació, formula una 
esmena: “Que hi hagi un representant o dos de cada partit polític”. 
 
La regidora Sra. López diu que la proposta original era que hagués un representant de cada partit polític, 
però que no fos regidor. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que hi ha molts de fòrums polítics. I diu que, si s’accepta l’esmena, ells 
s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que ell opina que en un òrgan nou, per garantir la imparcialitat, és 
necessària la presència d’un representant de cada partit polític i concreta: un representant polític, ja que 
cada partit polític decidirà si serà un regidor o no; en definitiva, un representant designat per cada partit 
polític. 
 
La regidora Sra. López diu que ells es mantenen en la proposta original. 
 
El batle diu que, segons paraules de la regidora del PSOE, a la Comissió de Festes no participen polítics 
per no polititzar la comissió; opinen el mateix per a aquest Consell Municipal de l’Esport. 
 
A continuació, se sotmet a votació incloure  l’esmena “un representant designat per cada partit polític”, 
la qual resulta aprovada per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 vots en contra (UIA i CxI). 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 abstencions (UIA i CxI): 
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1. Aprovar provisionalment el Reglament del Consell Municipal de l’Esport del municipi d’Artà. 
 
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a declarar 
il·legítims part dels interessos dels préstecs ICO del Pla de pagament als proveïdors 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que els grups parlamentaris del Congrés dels Diputats,  PP i PSOE,  van presentar conjuntament 
una proposta de reforma de la Constitució espanyola, el dia 30 d’agost de 2011 en lectura única i 
deixant només el curt termini per presentar esmenes fins a les 14 h de dia 1 de setembre de 2011.   
 
Atès que, amb l’aprovació d’aquesta reforma “exprés”, els diputats del PP i PSOE varen aprovar 
l’obligatorietat del pagament del deute de les institucions per sobre de l’interès general  i de qualsevol 
política pública de benestar de la ciutadania, malgrat la situació de crisi i desemparament d’una bona 
part de la població.  
 
2. Atès que el deute públic representa avui un dels principals problemes de les institucions públiques i 
que aquest avui afecta quotidianament la vida de la ciutadania i els serveis públics a causa de 
l’obligatorietat que ara tenen les institucions de donar  prioritat  al  deute amb les entitats financeres 
abans que als serveis públics i el manteniment de les estructures de solidaritat i benestar. 
 
3. Atès que, en l’acompliment del Pla de pagament a proveïdors de 2012 impulsat pel Ministeri 
d’Economia i d’Hisenda, s’habilitaren línies de crèdit especials amb uns interessos molt elevats del 
6,50 %, 5,94 % i 5,74 %,  als quals ens vérem obligats a acollir-nos els ajuntaments per poder fer front 
als pagaments pendents i que, en bona part, venien provocats pels retards d’altres entitats a l’hora 
d’abonar els seus deutes als ajuntaments. 
 
4. Atès que bona part del deute nou es deu al Pla de pagament a proveïdors de 2012 impulsat pel 
Ministeri d’Economia i d’Hisenda, ja que aquest ha suposat l’enriquiment abusiu de la banca privada a 
costa de diners públics, mitjançant mecanismes injustos de generació de deute públic, entre d’altres, 
perquè les entitats financeres han obtingut el capital lliurat als ajuntaments a través del BCE a interessos 
inferiors a l’1 %. 
 
5. Atès que la reestructuració i les lleves del deute són pràctiques reconegudes en la legislació 
internacional,  sabem que la cancel·lació dels deutes il·legítims han estat possibles en el passat, tant a 
Europa com a països en vies de desenvolupament, i que aquesta cancel·lació es relaciona amb un 
alleujament immediat de les necessitats bàsiques de la població.  
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6. Atès que, tot i no estar reconegut pel dret internacional, sí que les Nacions Unides recomanen que les 
legislacions nacionals prevegin les causes d’il·legitimitat del deute, i els casos recents dels governs 
noruec i equatorià ens demostren que els poders públics poden fonamentar-se en aquesta il·legitimitat 
per negociar o anul·lar part del seu deute contret. 
 
7. Atès que per part dels moviments socials, organitzacions de juristes, organismes internacionals, etc., 
hi ha consens en reconèixer, com a causa d’il·legitimitat, el fet d’utilitzar mecanismes polítics i 
econòmics que facilitin de forma deliberada l’augment del deute o les decisions polítiques que 
l’augmenten en contra de l’interès general de la població. 
 
Per tots aquests motius, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS 
 
1. Declarar il·legítima una part dels interessos contrets amb les entitats financeres privades pel capital de 
3.466.721,63 € prestats en el marc del Pla de pagament a proveïdors de 2012 del MEH, on s’han aplicat 
interessos del 6,50 %, 5,94 % i 5,74 %, per pagar amb diners públics el que aquestes entitats financeres 
han obtingut del BCE a interessos inferiors a l’1 %. 
 
2. Quantificar la xifra total d’aquests interessos i sol·licitar-ne la nul·litat per ser contrària a l’interès 
general. 
 
3. Estudiar les possibilitats d’emprendre les accions legals necessàries davant la Justícia espanyola, 
europea i internacional, per aconseguir la nul·litat d’aquest deute il·legítim. 
 
4.  Sol·licitar una rectificació als partits polítics PP i PSOE per a què la Constitució espanyola torni a 
situar l’interès general per damunt dels interessos lucratius de la banca privada.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Pel que fa al punt 1 de la part expositiva i que fa referència a la reforma constitucional del PP-PSOE, 
estam completament d’acord, ens vàrem equivocar, ho hem reconegut públicament i, de fet, a la propera 
conferència política de novembre hi haurà una rectificació que passarà a formar part del nostre 
programa electoral de 2015. Vàrem cedir a les pressions de la UE i s’ha demostrat que no ha servit de 
res, més aviat al contrari. El PSOE en aquests moments està elaborant una reforma constitucional en la 
direcció, precisament, que el 1r, el més important, ha de ser la garantia de l’Estat del Benestar. La 
Constitució ha de consolidar com a drets a la sanitat pública, l’educació pública, les pensions i els 
serveis socials. S’ha de recordar que aquests drets són drets que han aconseguit els socialistes, no el PP 
ni tampoc EU. El canvi de la Constitució que férem tenia la intenció de garantir això, però no ha estat 
així. Ens vàrem equivocar i rectificarem, però en cap cas ens poden posar al mateix sac que el PP. 
 
Pel que fa al punt 2, “Atès que el deute públic representa avui un dels principals problemes de les 
institucions públiques […]”, creiem que aquesta afirmació és falsa. El deute ben gestionat no és un 
problema, és una solució. És bo, és imprescindible que l’Administració pública tingui deute per poder 
fer les infraestructures, per fer escoles, centres de salut, carreteres, trens, hospitals, poliesportius, centres 
de majors, biblioteques, etc. Nosaltres creiem amb allò públic i fer inversions públiques és 
imprescindible per tenir serveis públics de qualitat. Per tant, el deute és imprescindible. Una cosa 
diferent és utilitzar el deute per fer altres tipus de coses, com per exemple el Palma Arena o aeroports 
sense avions.  
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Pel que fa als punts 3 i 4, s’ha de recordar que al Ple de 30 de març de 2012, per unanimitat de totes les 
forces polítiques d’aquest Ajuntament, i argumentat el seu vot d’una manera o altra, es va votar 
favorablement el Pla d’ajustament de l’Ajuntament d’Artà previst en el Reial decret 4/2012, de 24 de 
febrer, pel qual es determina la informació i el procediment necessaris per establir un mecanisme de 
finançament per al pagament dels proveïdors de les entitats locals. 
 
Ara, un any i alguns mesos més tard, ens duen a plenari aquesta moció i, la veritat, ho trobam una mica 
tard i, si no estaven d’acord amb el tipus d’interès i amb l’abusiu que era i és aquell crèdit, s’hagués 
pogut votar en contra. I el seu partit va votar a favor. 
 
Respecte a les propostes, les tres primeres són accions legals que van més enllà de l’Ajuntament. El 
decret de pagament a proveïdors era voluntari, va haver-hi pobles que no el varen utilitzar. Per tant, si a 
Artà es va fer, va ser perquè així ho vàrem decidir des de l’Ajuntament, que era precisament el moment 
de, si hi havia tot això que s’esmenta a la moció, no acollir-se al decret o, almanco, votar-hi en contra. 
 
I respecte al quart punt, el PSOE ja ha reconegut l’error i no cal instar-lo a rectificar, perquè ho farà 
segur. 
 
Ens abstindrem en la votació.>> 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que està a favor de la moció. I diu que està content que el PSOE hagi 
reconegut aquest error. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El que s’ha fet es netejar l’economia amb les millors mesures que es trobaren, tant de bo no 
s’haguessin gastat tant de doblers sense partida pressupostària i moltes de despeses que s’haguessin 
pogut estalviar i no s’han pogut estalviar. 
 
Allò que notàrem a faltar quan s’aprovà l’operació de pagament de les factures amb retard, és que no 
trobéssiu altres opcions millors, perquè sí que vàreu saber gastar els doblers.  
 
A més, amb aquest préstec també hi ha el pagament de les indemnitzacions del Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere. 
 
Votarem en contra de la moció.>>  
 
A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds), 3 vots en contra (PP) i 3 
abstencions (PSOE): 
 
1. Declarar il·legítima una part dels interessos contrets amb les entitats financeres privades pel capital de 
3.466.721,63 € prestats en el marc del Pla de pagament a proveïdors de 2012 del MEH, on s’han aplicat 
interessos del 6,50 %, 5,94 % i 5,74 %, per pagar amb diners públics el que aquestes entitats financeres 
han obtingut del BCE a interessos inferiors a l’1 %. 
 
2. Quantificar la xifra total d’aquests interessos i sol·licitar-ne la nul·litat per ser contrària a l’interès 
general. 
 
3. Estudiar les possibilitats d’emprendre les accions legals necessàries davant la Justícia espanyola, 
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europea i internacional, per aconseguir la nul·litat d’aquest deute il·legítim. 
 
4.  Sol·licitar una rectificació als partits polítics PP i PSOE per a què la Constitució espanyola torni a 
situar l’interès general per damunt dels interessos lucratius de la banca privada. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds per rebutjar 
qualsevol modificació de la planta i demarcació judicial que comporti la desaparició dels jutjats 
de Manacor, i per instar el Govern de l’Estat a retirar l’actual document de reforma judicial 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que el Ministeri de Justícia està treballant en una llei de planta i demarcació judicial a través de 
la qual pretén modificar substancialment l’organització judicial a l’Estat. Atès que el text amb el qual 
treballa el Ministeri converteix les Illes Balears en un sol partit judicial, la qual cosa significaria la 
supressió dels jutjats d’Inca, Manacor, Eivissa i Menorca, per centralitzar tota la seva activitat a Palma.  
 
2. Atès que aquesta reforma recentralitzadora de la Justícia suposaria un perjudici desproporcionat i 
injustificable per a la població de les Illes Balears, absolutament intolerable en el cas de Menorca i 
Eivissa, i molt perjudicial per als ciutadans de Manacor i la seva comarca (el Partit Judicial de Manacor 
atén els municipis d’Ariany, Artà, Campos, Capdepera, Felanitx, Manacor, Montuïri, Petra, Porreres, 
Ses Salines, Sant Joan, Sant Llorenç des Cardassar, Santanyí, Son Servera i Vilafranca de Bonany). 
 
3. Atès que el correcte funcionament del sistema de Justícia és un pilar fonamental de l’Estat de Dret. 
Que, en aquest sentit, comptar amb uns jutjats pròxims i accessibles per a tota la població millora la 
qualitat del servei i aferma el seu caràcter de servei públic i universal. I que, ans al contrari, fer-los més 
inaccessibles a la població perjudica els sectors més desfavorits i representa un clar perjudici per a la 
convivència i la cohesió socials. 
 
Per tots aquests motius, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS 
 
1. L’Ajuntament d’Artà manifesta el seu rebuig a qualsevol modificació de la planta i demarcació 
judicial que comporti la desaparició dels jutjats de Manacor, i insta el Govern de l’Estat a retirar l’actual 
document de reforma judicial. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Ministeri de Justícia a respectar, en qualsevol futura reforma judicial, 
una distribució dels partits judicials que respongui a la realitat geogràfica i pluriinsular de les Illes, que 
hagi estat prèviament dialogada i pactada amb els consells insulars i amb el Govern de les Illes Balears, 
amb respecte a l’autogovern i les competències previstes en l’Estatut d’Autonomia. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà convida el Govern de les Illes Balears, el Consell de Mallorca i els ajuntaments 
dels municipis que integren el partit judicial de Manacor a sumar-se a aquesta reivindicació.>> 
 
El batle hi manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
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<<Hi estam totalment d’acord.  
 
En un moment en què no hi ha telediari o diari on el pilar de la justícia tingui un paper predominant, on 
es constata una vegada i altra també la necessitat de dotar amb més recursos la justícia per agilitzar tots 
els seus casos i responsabilitats, creiem del tot impossible que es plantegi una centralització i, com a 
conseqüència, una posterior minva dels diferents jutjats i recursos.  
 
Si volem que la ciutadania torni a confiar en la classe política i cregui de veres que la justícia és la 
mateixa per a tots, no podem minvar els recursos del sector judicial.  
 
Hi votarem a favor.>> 

 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació a la reforma de la Llei de demarcació i planta judicial, és molt fàcil parlar sense haver 
realitzat una observació profunda de la realitat judicial i pretendre alertar sobre circumstàncies que no 
s’han produït; com sempre, vostès “passen s’arada davant des bou”. 
 
A vostès, totes les reformes els semblen malament sempre, però els problemes són aquí i la voluntat 
d’aquest Govern és solucionar-los. 
 
La proposta, conforme han propugnat els experts, per a la reforma de la Llei orgànica del poder judicial 
es basa en la creació dels tribunals d’instància, la circumscripció de la qual serà provincial, en cap cas es 
tanquen jutjats. 
 
La comissió d’experts nomenada pel Consell de Ministres per reformar la Llei de demarcació i planta 
judicial de 1988 va dir que la societat ha canviat tant des de llavors (amb un 15 % més de població i un 
increment de la litigació del 100 % en els últims 20 anys) que és necessari un nou model organitzatiu i 
de gestió. 
 
Sobretot, tenint en compte que la forma amb què s’ha intentat solucionar abans aquesta circumstància, 
amb la creació de més de 2.500 places judicials, s’ha demostrat ineficaç, perquè no s’ha aconseguit 
reduir el bloqueig de l’Administració de Justícia. 
 
La solució apuntada per la comissió passa per la creació dels tribunals d’instància, cosa que ja va 
apuntar l’anterior Govern sense arribar a materialitzar-ho. 
 
Amb aquests jutjats es millorarà la distribució de les càrregues de treball, el règim de substitucions de 
jutges i s’unificaran criteris en les resolucions més complexes, la qual cosa contribuirà a una major 
igualtat dels ciutadans davant la llei. A més, s’aconseguirà una major especialització de la Justícia. 
 
Els tribunals d’instància estaran formats pels magistrats dels jutjats unipersonals actuals, en unitats 
judicials i alguns de l’Audiència Provincial, en concret, els que s’encarregarien de jutjar en primera 
instància. Les apel·lacions que fins ara corresponien a les audiències passaran als tribunals superiors de 
justícia, que comptaran amb quatre sales (civils, penals, contencioses administratives i socials) i 
constituiran la culminació de l’organització judicial en la demarcació de les comunitats autònomes. 
 
El ministre ja va posar l’accent en la necessitat d’obrir un ampli debat sobre aquestes lleis per 
aconseguir el major consens possible a l’hora de reformar unes normes que definiran un nou model de 
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Justícia al nostre país. 
 
Per tot això, el nostre vot serà en contra.>>  
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, confirma que està en contra de les reformes del Partit Popular. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 en contra (PP): 
 
1. L’Ajuntament d’Artà manifesta el seu rebuig a qualsevol modificació de la planta i demarcació 
judicial que comporti la desaparició dels jutjats de Manacor, i insta el Govern de l’Estat a retirar l’actual 
document de reforma judicial. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Ministeri de Justícia a respectar, en qualsevol futura reforma judicial, 
una distribució dels partits judicials que respongui a la realitat geogràfica i pluriinsular de les Illes, que 
hagi estat prèviament dialogada i pactada amb els consells insulars i amb el Govern de les Illes Balears, 
amb respecte a l’autogovern i les competències previstes en l’Estatut d’Autonomia. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà convida el Govern de les Illes Balears, el Consell de Mallorca i els ajuntaments 
dels municipis que integren el partit judicial de Manacor a sumar-se a aquesta reivindicació. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a la 
implantació d’un sistema de millora de les condicions de netedat a les colònies de nidificació de 
cabot sobre la via pública del terme municipal d’Artà 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. El cabot (Delichon urbicum) és una espècie d’au insectívora, migratòria i inclosa al Llistat d’espècies 
silvestres en règim de protecció especial (RD 139/2011). 
 
2. Tot i ser una espècie originalment rupícola, fa segles que aprofita els nuclis urbans per a nidificar sota 
teulades, balcons, voladissos i altres elements arquitectònics. 
 
3. Els cabots, juntament amb les falzies (Apus apus), aporten a pobles i ciutats un toc de naturalitat, i els 
seus vols i crits caracteritzen l’estiu a molts nuclis urbans. En el nostre cas, per citar un exemple, fins i 
tot tenen un especial protagonisme al vídeo de promoció turística finançat amb fons del Programa de 
dinamització turística Artà Sorprèn. 
 
4. Gens menyspreable és la seva contribució a la minva de la densitat d’insectes als pobles: s’ha calculat 
que una parella de cabots que suri 3 polls consumeix uns 2.500 moscards i altres petits insectes cada 
dia. 
 
5. La població de cabots a Artà, quantificada en 224-246 parelles l’any 1992, s’ha reduït  
aproximadament a la meitat al llarg dels darrers 20 anys, segons estudis efectuats pel GOB. Aquesta 
minva podria ser atribuïble, almenys en part, a la destrucció de nius a algunes de les colònies més 
importants d’Artà. Recordem, en tot cas, que la destrucció dels seus nius està prohibida per la Llei 
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42/2007, del patrimoni natural i de la biodiversitat. 
 
6. D’altra banda, no podem ignorar que, a part dels beneficis que aquesta espècie aporta al nostre poble, 
presenta un inconvenient en forma de defecacions durant el període de cria, que poden assolir un nivell 
important a les colònies més grans i afectar alguns dels carrers amb més freqüentació turística, com és el 
cas dels carrers d’Antoni Blanes o de Rafel Blanes. 
 
7. Amb la intenció de minimitzar les molèsties temporals que aquesta espècie pugui generar a alguns 
carrers del poble, i amb l’objectiu de promoure una millor harmonització entre aquesta espècie i els 
habitants i visitants d’Artà.  
 
Per aquests motius, es proposa al Ple que adopti el següent 
 
ACORD 
 
Instar l’Equip de Govern municipal que estudiï la possibilitat de promoure, i oferir-ho gratuïtament als 
propietaris d’edificis on existeixen nius de cabots, un servei de protecció i neteja de la brutícia que 
produeixen aquestes aus durant la cria. El sistema hauria de ser fàcilment desmuntable, per poder-lo 
retirar una vegada finalitzada la reproducció (agost) i reinstal·lar-lo novament cada primavera (abril). 
Cada vegada que es desinstal·li, els serveis municipals procediran a netejar l’indret.>> 
 
El batle diu que està en contra d’aquesta moció, ja que hi ha moltes altres prioritats. La seva intenció, 
diu, és la neteja de la via pública amb excrements de cans. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<Tant de bo que es netegessin aquestes defecacions de cabots i oronelles. 
 
Nosaltres, el Partit Popular, volem el poble, el municipi, net, però si l’Equip de Govern té moltes 
dificultats per al dia a dia del poble, mireu clots, herbes, defecacions de cans, rates, passos de vianants, 
eliminació de barreres arquitectòniques, etc., amb una paraula, el que demanam a cada plenari, però 
dubtam que es faci. 
 
Hi votarem a favor.>> 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 vots en contra (UIA i 
CxI): 
 
Instar l’Equip de Govern municipal que estudiï la possibilitat de promoure, i oferir-ho gratuïtament als 
propietaris d’edificis on existeixen nius de cabots, un servei de protecció i neteja de la brutícia que 
produeixen aquestes aus durant la cria. El sistema hauria de ser fàcilment desmuntable, per poder-lo 
retirar una vegada finalitzada la reproducció (agost) i reinstal·lar-lo novament cada primavera (abril). 
Cada vegada que es desinstal·li, els serveis municipals procediran a netejar l’indret. 
 
 
7.  Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals I. Verds i PSOE relativa 
a instar el batle d’Artà a obrir per a l’ús públic els patis del CEIP Na Caragol, de titularitat 
municipal, així com una pista poliesportiva de l’IES Llorenç Garcias i Font, fora de l’horari lectiu 
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i, especialment, durant els períodes de vacances 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que al darrer plenari de juny el Sr. Batle va confirmar, a preguntes del regidor d’I. Verds, 
l’existència d’una demanda de zones esportives d’accés lliure sobretot per part d’adolescents  i 
preadolescents. 
  
2. Atès que també va manifestar que mantenia unes molt avançades negociacions amb la Conselleria 
d’Educació del Govern balear per obrir a l’ús públic les pistes esportives de l’IES Llorenç Garcias i 
Font, fora de l’horari lectiu. 
 
3. Atès que no es va fer cap referència a l’accés públic fora d’horari lectiu als patis del CEIP Na 
Caragol, de titularitat pública municipal. 
 
4. Atès que les porteries de futbet del CEIP Na Caragol es troben en molt mal estat, com ara el seu 
enreixat perimetral, al qual, amb un senzill cop d’ull, es pot verificar per on boten els usuaris 
“clandestins” de la pista esportiva. 
 
5. Atès l’estat de les zones de patis, que és manifestament millorable amb una inversió molt reduïda 
 
6. Atesa la recent intervenció a la plaça de na Caragol, que es va realitzar sense cap informe tècnic, ni 
dels Serveis Educatius Municipals (SEM) ni del Servei d’Urbanisme. 
 
7. Atès que hem tengut coneixement de manifestacions de descontentament i desacord per la instal·lació 
de porteries de futbet a la plaça de na Caragol, tant de propietaris de vehicles que han rebut pilotades 
provinents de la plaça, com de pares dels nins més petits, que han vist reduïda la seva zona de jocs a la 
zona restringida per l’enreixat instal·lat, i això amb més perill de rebre pilotades dels majors, que han 
ocupat una zona que abans era comú i molt més segura. 
 
8. Atès que no té sentit incrementar l’ús esportiu de la plaça quan hi ha, tan a prop, un pati escolar i una 
pista poliesportiva que no tenen ús fora de l’horari lectiu. 
 
9. Atès que hi ha una partida als pressuposts municipals de 2013 (3421 62100) de 12.001 euros per 
adequar l’accés a la pista de l’IES Llorenç Garcias i Font, objecte de conveni entre l’Ajuntament d’Artà 
i la Conselleria d’Educació.  

 
Per tots aquests motius, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS 
 
1. Demanar a la Policia Local, als SEM i al Servei d’Urbanisme informes sobre la possibilitat i 
pertinència d’obrir, per a l’ús públic, els patis del CEIP Na Caragol i valorar les millores necessàries per 
tal de garantir el millor ús de les instal·lacions fora de l’horari escolar. 
 
2. Demanar als responsables de l’AMIPA del CEIP Na Caragol, al responsable del Centre Jove i als 
usuaris de la plaça de na Caragol, la possibilitat d’obrir un procediment de participació ciutadana per 
fer-se coresponsables de la vigilància de l’ús correcte d’aquests espais, en col·laboració amb la Policia 
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Local. I, també, intentar cercar la col·laboració de la gent gran d’Artà, Club de la 2a Edat, etc. 
 
3. Obrir el pati del CEIP Na Caragol a l’ús públic a partir del mes d’agost, seguint les orientacions que 
determinin els informes sol·licitats.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que, una vegada llegits els acords del Consell Escolar de l’IES, 
voldrien afegir dos punts més a la part dispositiva de la moció, que, redactats, quedarien de la forma 
següent: 
 
<<4. Instar l’Equip de Govern i als tècnics municipals que donin acompliment a l’acord de l’IES pel 
que fa a aclarir exactament quina és la situació del centre respecte a la titularitat de les pistes de tennis 
que, en el seu moment, se cediren al consistori per a un ús compartit i que es permutaren, finalment, 
amb el solar situat a la confluència dels carrers de Pere Amorós i del Músic Antoni Lliteres. 
 
5. Demanar a la Policia Local, als SEM i al Servei d’Urbanisme informes sobre la possibilitat i 
pertinença d’obrir al públic el pati de l’Institut que està sobre el solar situat a la confluència dels carrers 
de Pere Amorós i del Músic Antoni Lliteres.>> 
 
El batle diu, en relació a aquests dos punts que se sol·licita afegir, que el primer punt és el que ha 
demanat el Consell Escolar. I, en relació a aquest primer punt de la part dispositiva, demana afegir el 
següent: 
 
<<Demanar el parer al Consell Escolar del CEIP Na Caragol.>> 
 
La regidora delegada de les àrees de Sanitat i Serveis Socials, Sra. Sureda, diu que està d’acord amb 
aquest punt de l’ordre del dia. Diu que és un treball iniciat la legislatura passada entre les regidories 
d’Esports i Educació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votaran a favor de tot allò que sigui millorar el poble d’Artà. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor.  
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Demanar a la Policia Local, als SEM i al Servei d’Urbanisme informes sobre la possibilitat i 
pertinència d’obrir, per a l’ús públic, els patis del CEIP Na Caragol i valorar les millores necessàries per 
tal de garantir el millor ús de les instal·lacions fora de l’horari escolar. I, així mateix, demanar el parer al 
Consell Escolar del CEIP Na Caragol. 
 
2. Demanar als responsables de l’AMIPA del CEIP Na Caragol, al responsable del Centre Jove i als 
usuaris de la plaça de na Caragol, la possibilitat d’obrir un procediment de participació ciutadana per 
fer-se coresponsables de la vigilància de l’ús correcte d’aquests espais, en col·laboració amb la Policia 
Local. I, també, intentar cercar la col·laboració de la gent gran d’Artà, Club de la 2a Edat, etc. 
 
3. Obrir el pati del CEIP Na Caragol a l’ús públic a partir del mes d’agost, seguint les orientacions que 
determinin els informes sol·licitats. 
 
4. Instar l’Equip de Govern i als tècnics municipals que donin acompliment a l’acord de l’IES pel que fa 
a aclarir exactament quina és la situació del centre respecte a la titularitat de les pistes de tennis que, en 
el seu moment, se cediren al consistori per a un ús compartit i que es permutaren, finalment, amb el 
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solar situat a la confluència dels carrers de Pere Amorós i del Músic Antoni Lliteres. 
 
5. Demanar a la Policia Local, als SEM i al Servei d’Urbanisme informes sobre la possibilitat i 
pertinença d’obrir al públic el pati de l’Institut que està sobre el solar situat a la confluència dels carrers 
de Pere Amorós i del Músic Antoni Lliteres. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSOE de suport als docents 
de les Illes Balears 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que abans de llegir la moció voldria llegir, textualment, un 
missatge de Twitter que sortia publicat al diari Ara Balears el passat 26 de juliol i del qual, la veritat, 
s’ha parlat bastant: “es una pena que los directores no sepan leer y aplicar correctamente un decreto” . 
Aquest tuit el va escriure la diputada i portaveu d’educació del Govern balear, la Sra. Ana María 
Aguiló. Simplement, una mostra més del que recull la moció. 
 
A continuació, el Sr. Galán llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Des de l’inici d’aquesta legislatura els actuals gestors de la Conselleria d’Educació, Cultura i 
Universitats estan utilitzant la figura del personal docent com a arma per justificar algunes de les 
retallades econòmiques i de drets que s’han produït en el sector educatiu, així com també alguns dels 
canvis de model de caire merament ideològic que actualment ja són patents. 
 
No obstant això, des d’aquest grup parlamentari s’han intentat presentar iniciatives adreçades a la 
valoració d’aquesta figura, que consideram bàsica, en el sosteniment del sistema educatiu. 
 
El 27 de setembre de 2011, a iniciativa del Grup Parlamentari Socialista, el Ple del Parlament va 
aprovar una proposició no de llei que instava el Govern a reforçar i valorar el paper del professorat en la 
societat, però un any més tard, el 13 de novembre de 2012, ens vam veure obligats a haver de demanar 
en el plenari el compliment d’allò que s’havia aprovat, no només per unanimitat de tots els grups, sinó 
també de manera consensuada, atès que el darrer punt, fins i tot, va ser introduït pel Grup Popular, punt 
que demanava que, en la mesura de la disponibilitat pressupostària, el Govern promouria campanyes de 
sensibilització de la tasca docent. 
 
Enfora d’això, el que ha fet el Govern de les Illes Balears durant aquest temps han estat passes per 
afavorir no el prestigi i valoració, sinó tot el contrari, i tant en seu parlamentària com també en els 
mitjans de comunicació.  
 
Frases com que el professorat, sobretot de secundària, fa poques hores de feina, que tenen moltes 
vacances o que agafen molts dies de lliure disposició i baixes mèdiques han estat a l’ordre del dia en 
aquests més de dos anys ja de govern; però les darreres acusacions d’adoctrinar l’alumnat, sense aportar 
cap prova que ho justifiqui, ja ha estat la gota que ha fet vessar el got de la seva paciència i ha ocasionat 
una resolució de la Junta de Personal Docent no Universitari, que s’ha vist en la necessitat de sortir a 
defensar aquests treballadors i treballadores de l’ensenyament i a rebutjar l’actitud tant del PP com de la 
pròpia consellera d’Educació en relació a la seva feina, tal com es va poder apreciar a la Comissió 
d’Educació del Parlament de les Illes Balears de 13 de juny, on, fins i tot, es va citar el nom concret 
d’algun professional. 
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Per tot el que s’ha exposat, el Ple de l’Ajuntament d’Artà adopta els següents  
 
ACORDS 
 
1. Manifestar el seu total suport als docents de les nostres illes en el desenvolupament de la seva funció. 
 
2. Rebutjar qualsevol manifestació pública que pretengui criminalitzar i denigrar els docents de les Illes 
Balears, especialment aquelles que provenen de responsables polítics o alts càrrecs públics. 
 
3. Trametre aquest acord al Govern balear, a les AMIPA i als centres educatius del municipi d’Artà, als 
sindicats, a la Plataforma d’Estudiants de les Illes Balears, a la Plataforma per a l’Educació, a la 
Plataforma CRIDA i a la Federació d’Associacions de Pares d’Alumnes de Mallorca (FAPA).>> 
 
El batle considera que no hi ha res pitjor per al futur d’una societat que atacar els docents que 
s’encarreguen de l’educació d’aquesta societat. Les ofensives, ara via TIL, contra el professorat ja han 
provocat la dimissió en bloc d’algun equip directiu d’institut després de la imposició i rebuig dels 
projectes lingüístics que s’han presentat. Diu que li consta que, a l’IES, se li ha rebutjat el seu projecte 
lingüístic. Considera que es crea un conflicte innecessari. Finalment, diu que votaran a favor de la 
moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Una altra vegada tornen a fer demagògia damunt els temes d’educació, el Partit Popular en cap 
moment ha fet el que vostès diuen a l’exposició de motius d’aquesta moció.   
 
Vostès interpreten les coses com volen per fer mal al Govern de les Illes, fan política amb un tema com 
l’educatiu, que hauria de ser un pacte de tots. 
 
Dos no es barallen si un no vol, i nosaltres no volen discutir coses que no són veritat, mentides o 
apreciacions subjectives. 
 
Donam suport 100 % a la tasca dels professors de les Illes Balears, del nostre col·legi i de tots els 
centres de les Illes Balears, però no podem admetre que es digui que el Partit Popular ha atacat a ningú, 
perquè això no és així. 
 
Les reformes poden agradar més o menys, però,  a part de ser necessàries, són les que ha decidit una 
part molt gran de la població de Balears; però vostès no respecten les majories i, quan governen, no fan 
res i tots els problemes, els deixen per demà, amb la qual cosa s’agreugen fins que tenim problemes 
arrelats des de fa anys. 
 
Tornam a repetir que donam suport total a la tasca dels professors de les Illes Balears, però no farem 
política amb temes d’educació com fan vostès, amb unes formes demagògiques que no aporten 
solucions, sinó que provoquen confrontament social. 
 
Per tot això, rebutjam l’exposició de motius d’aquesta moció, però votarem a favor del primer punt de 
la moció perquè donam suport, i sempre ho farem, a la tasca dels professors que fan feina al nostre 
municipi i a totes les Illes.>> 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, en relació a la moció que presenta el grup municipal PSOE de 
suport als docents de les Illes Balears: 
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1. Manifestar el seu total suport als docents de les nostres illes en el desenvolupament de la seva funció. 
 
2. Rebutjar qualsevol manifestació pública que pretengui criminalitzar i denigrar els docents de les Illes 
Balears, especialment aquelles que provenen de responsables polítics o alts càrrecs públics. 
 
3. Trametre aquest acord al Govern balear, a les AMIPA i als centres educatius del municipi d’Artà, als 
sindicats, a la Plataforma d’Estudiants de les Illes Balears, a la Plataforma per a l’Educació, a la 
Plataforma CRIDA i a la Federació d’Associacions de Pares d’Alumnes de Mallorca (FAPA). 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, del Compte general de 2012 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica la proposta, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Atès el Compte general de l’exercici de 2012, juntament amb tota la seva documentació annexa, 
segons la legislació vigent. 
 
Atès l’informe d’Intervenció emès sobre aquest i els dictàmens de la Comissió d’Hisenda i Especial de 
Comptes. 
 
Atès que el compte s’exposà al públic perquè poguessin presentar-se reclamacions, objeccions o 
observacions, i que no se n’hi han presentat, segons consta en el certificat de Secretaria de 12/07/2013. 
 
Atès l’informe de la Comissió Especial de Comptes, i de conformitat amb el que estableix l’article 
22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es proposa al Ple que 
adopti els següents  
 
ACORDS 
  
1. Aprovar el Compte general de l’exercici de 2012. 
 
2. Rendir el Compte general aprovat i tota la documentació que l’integra a la fiscalització del Tribunal 
de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’I .Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
 
1. Aprovar el Compte general de l’exercici de 2012. 
 
2. Rendir el Compte general aprovat i tota la documentació que l’integra a la fiscalització del Tribunal 
de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
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10.  Donar compte de l’informe del segon trimestre de 2013 de seguiment del Pla d’ajust del Reial 
decret llei 4/2012 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, dóna compte als reunits de 
l’informe del segon trimestre de 2013 de seguiment del Pla d’ajust del Reial decret llei 4/2012. 
 
Els reunits, unànimement, es donen per assabentats de l’informe del segon trimestre de 2013 de 
seguiment del Pla d’ajust del Reial decret llei 4/2012. 
 
 
11. Donar compte dels informes de l’acompliment de les obligacions de pagament del segon, tercer 
i quart trimestre de 2012 i del primer i segon trimestre de 2013, d’acord amb la Llei 15/2010, per 
la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, dóna compte als reunits dels 
informes de l’acompliment de les obligacions de pagament del segon, tercer i quart trimestre de 2012 i 
del primer i segon trimestre de 2013, d’acord amb la Llei 15/2010, per la qual s’estableixen mesures de 
lluita contra la morositat en les operacions comercials. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, demana a veure si han pogut esbrinar què vol dir “inversions reals, 
pendents d’aplicar a pressupost” del document “Documentació trimestre 2 2013”, pàg. 1, de 27.935,10 
€, qüestió que va demanar a la Comissió Especial de Comptes. 
 
La regidora Sra. Maria explica que es tracta de NPO d’inversions. Són deu factures d’inversions sense 
partida pressupostària, entre les quals hi ha una factura d’honoraris de direcció d’obra de l’arquitecte i 
aparellador de l’edifici de Can Solivelles. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, demostra la seva estranyesa, ja que els demanen que es donin per 
assabentats d’aquest punt i ara els donen una informació que abans no tenien. 
 
La regidora Sra. Maria li diu que aquesta informació la va demanar el PSOE i ella els la va donar. 
 
El regidor Sr. Servera li diu que ells també havien demanat aquesta informació. 
 
La regidora Sra. Maria diu que ella no ho va entendre així. 
 
Els reunits, unànimement, es donen  per assabentat dels informes de l’acompliment de les obligacions 
de pagament del segon, tercer i quart trimestre de 2012 i del primer i segon trimestre de 2013, d’acord 
amb la Llei 15/2010, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials. 
 
 
12. Aprovació, si s’escau, de la proposta de modificació de la plantilla de personal de 
l’Ajuntament d’Artà quant a l’exigència de nivells de coneixement de la llengua catalana i quant 
a l’adscripció de la plaça d’administratiu/iva i de rectificació d’errades 
 
El batle  explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
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<<Atesa la disposició addicional dotzena de la Llei 3/2007, de 27 de març, de la Funció Pública de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, segons la qual el coneixement de la llengua catalana no serà, 
de manera general, un requisit per accedir a la condició d’empleat públic de les administracions 
públiques de l’àmbit territorial de la comunitat autònoma de les Illes Balears, ni per ocupar-hi llocs de 
treball. El mateix principi s’ha d’aplicar al personal estatutari del Servei de Salut de les Illes Balears, 
així com per accedir o ocupar llocs en les entitats del sector públic instrumental dependent de les 
administracions anteriors. 
 
Atès que la disposició final quarta de la Llei 9/2012, de 19 de juliol, obliga aquest Ajuntament i ens 
dependents a adaptar el seu catàleg de llocs de feina a la normativa abans esmentada en el termini d’un 
any. 
 
Atès el que estableix la disposició transitòria segona de la Llei 9/2012, de 19 de juliol, així com l’article 
30.c de la Llei de la Funció Pública de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
Ateses les excepcions previstes a l’apartat segon de la disposició addicional dotzena abans esmentada. 
 
Atès que l’article 4 de la Llei orgànica 2/1983, de 25 de febrer, de l’Estatut d’autonomia de les Illes 
Balears, modificada per la Llei orgànica 1/2007, de 28 de febrer, disposa que la llengua catalana, pròpia 
de les Illes Balears, tendrà, juntament amb la castellana, el caràcter d’idioma oficial. 
 
Atès que l’article 35 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions 
públiques i del procediment administratiu comú, reconeix a la ciutadania, en les seves relacions amb 
aquest Ajuntament, el dret a utilitzar la llengua catalana. 
 
Atès que el Marc europeu comú de referència per a les llengües: aprenentatge, ensenyament i 

avaluació (2001), a partir d’ara MECR, publicat pel Consell d’Europa, perfila les línies generals per 
elaborar programes de llengua, orientacions curriculars, exàmens, llibres de text, sistemes d’avaluació, 
etc., com a model de convergència europeu. 
 
Atès que, del 2011 ençà, la Direcció General de Cultura i Joventut del Govern de les Illes Balears ha 
assumit aquestes bases generals del document i les ha incorporat al seu sistema d’avaluació i 
certificació.  
 
Atesa la realitat sociolingüística d’aquest municipi. 
 
Ateses les característiques pròpies d’aquest ajuntament, les funcions principals del qual són totes les 
relacionades amb el servei, la relació, l’atenció i la informació a la ciutadania; i que, consegüentment, i 
com a ajuntament petit, necessita de la polivalència del seu personal. 
 
Atès que l’article 90 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, estableix 
que les plantilles han de respondre als principis de racionalitat, economia i eficiència.  
 
Atès que els llocs de treball d’aquest Ajuntament emmarcats en el grup AP del personal funcionari i en 
els nivells 8, 9, 10, 11, 12 i 13 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals 
que apareixen en els Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà) tenen, entre les seves funcions 
principals, la relació, la informació i l’atenció al públic i, per tant, requereixen, almanco, un nivell de 
coneixement de la llengua catalana suficient per poder comunicar-se amb la resta de personal i, sobretot, 
amb la ciutadania en situacions senzilles que exigeixen un intercanvi simple i directe d’informació 
sobre temes de necessitat immediata. 
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Atès que, d’acord amb el MECR i amb el sistema d’avaluació i certificació de la Direcció General de 
Cultura i Joventut del Govern de les Illes Balears, el personal a què es fa referència al paràgraf anterior 
ha de poder desenvolupar amb autonomia una activitat bàsica, però suficient, pròpia de les situacions 
més habituals de comunicació; ha de poder comprendre la idea global de missatges i avisos curts, clars i 
senzills; ha de poder comprendre els principals tipus de cartes i faxos d’ús habitual sobre temes 
corrents, i els rètols i els cartells habituals de llocs públics; ha de poder saludar i acomiadar-se; ha de 
poder donar informació sobre fets i esdeveniments; ha de poder expressar un fet com a obligatori o no 
obligatori, com a prohibit o no prohibit; ha de poder demanar una repetició o aclariments sobre la 
intenció de l’interlocutor; s’ha de poder fer entendre amb una fluïdesa relativa, amb expressions molt 
breus; ha de poder comunicar les idees principals que vol transmetre; ha de poder establir contactes 
socials elementals utilitzant les fórmules de cortesia més senzilles i quotidianes relatives a salutacions; 
ha de poder afrontar situacions quotidianes de contingut previsible; ha de poder intercanviar informació 
amb l’interlocutor i mantenir intercanvis socials molt breus; ha de poder fer front a situacions corrents 
de la vida quotidiana, com els desplaçaments, els allotjaments, els àpats i les compres; ha de poder 
donar informació senzilla sobre béns i serveis d’ús quotidià; ha de poder donar directrius i instruccions 
simples per arribar a un lloc o donar adreces amb l’ajuda d’un mapa o d’un plànol; etc. 
 
Atès que els llocs de treball d’aquest Ajuntament emmarcats en el grup C2 del personal funcionari i en 
el nivell 2 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que apareixen en els 
Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà) tenen, com a funcions principals, la relació, la informació i 
l’atenció al públic en les seves relacions amb aquesta administració pública. I atès, també, que aquests 
llocs impliquen la consulta d’expedients i la redacció de documents administratius; la capacitat 
d’expressar-se en les dues llengües oficials, amb un grau de fluïdesa i d’espontaneïtat que ha de fer 
possible la interacció habitual amb els altres companys i amb els ciutadans i ciutadanes que es 
dirigeixen a aquesta Administració, sense que comporti tensió per a cap dels interlocutors; i la capacitat 
de produir textos en qualsevol de les llengües oficials, clars i detallats, en una àmplia gamma de temes i 
expressar un punt de vista sobre una qüestió, exposant els avantatges i inconvenients de diverses 
opcions. 
 
Atès que, d’acord amb el MECR i amb el sistema d’avaluació i certificació de la Direcció General de 
Cultura i Joventut del Govern de les Illes Balears, el personal a què es fa referència al paràgraf anterior 
ha de poder fer front a situacions lingüístiques comunicatives que poden aparèixer sobre temes tant 
concrets com abstractes, incloent-hi discussions tècniques en el camp de l’especialització professional 
del parlant; ha de ser capaç d’expressar-se amb un grau de fluïdesa i d’espontaneïtat que ha de fer 
possible la interacció habitual amb parlants nadius sense que això comporti tensió per a cap dels 
interlocutors; ha de ser capaç de produir textos clars i detallats en una àmplia gamma de temes, 
expressar un punt de vista sobre una qüestió i exposar els avantatges i inconvenients de diverses 
opcions; ha de poder comprendre el llenguatge oral estàndard o col·loquial tant si es tracta de converses 
com de discursos relacionats amb la vida personal, social, acadèmica o professional; ha de poder 
comprendre i destriar les idees principals de les secundàries d’una intervenció, incloses les discussions 
tècniques relacionades amb la seva especialitat; ha de discriminar la informació rellevant de la que és 
irrellevant; ha de seguir converses informals i formals i converses transaccionals cara a cara; ha de 
poder comprendre un text amb un alt grau d’autonomia i respondre a qüestionaris formals i informals 
amb respostes obertes; ha de poder comprendre correspondència relacionada amb la seva especialitat o 
amb la seva feina; ha de poder localitzar, mitjançant una lectura ràpida, els detalls importants de textos 
llargs si no són excessivament complexos (butlletí oficial, manuals d’instruccions, etc.); ha de poder 
comprendre instruccions llargues sobre qualsevol procediment amb el seu camp d’especialitat, incloent-
hi detalls sobre condicions i advertiments, i comprendre gairebé qualsevol instrucció pública (normes, 
prescripcions, prohibicions, restriccions, etc.); ha de poder escriure textos clars sobre una àmplia 
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gamma de temes relatius al seu camp de coneixement i adequar-se a les circumstàncies que envolten 
l’escrit i usar, en conseqüència, diferents registres; ha de poder expressar-se oralment amb claredat, 
fluïdesa i espontaneïtat sense gaire esforç, sobre temes de la seva especialitat i ha de ser prou hàbil per 
rectificar el que expressa si provoca ambigüitat; ha de poder elaborar textos instructius orals i escrits 
sobre temes relacionats amb la seva feina; ha de poder interpel·lar algú i respondre a una interpel·lació; 
ha de poder demanar sobre propòsits, intencions i desitjos; ha de fer-se entendre oralment amb fluïdesa, 
de manera prou constant, i transmetre matisos subtils i afrontar possibles preguntes que se li puguin fer; 
ha de trobar la manera de comunicar les idees principals que vol transmetre; ha de poder elaborar un 
text oral i escrit, clar i coherent, en un registre neutre o semiformal, i construir tant oracions d’estructura 
simple com d’estructura complexa; ha de poder tractar el destinatari de tu, de vós o de vostè, segons 
convengui, i ha de poder establir qualsevol contacte social utilitzant les fórmules de cortesia més 
habituals relatives a salutacions, comiats, presentacions, peticions, etc.; ha de poder intercanviar 
informació amb un interlocutor i ha de ser capaç de fer-ho a través de textos col·loquials; ha 
d’interactuar amb habilitat, espontaneïtat i fluïdesa, i ha de poder captar els senyals no verbals i 
d’entonació; ha de poder utilitzar la llengua amb fluïdesa, correcció i eficàcia quan intercanvia 
informació sobre temes d’ordre general, de manera que ha de ser capaç de mantenir una interacció 
efectiva amb interlocutors; ha de comprendre el que se li diu en registre estàndard o col·loquial; ha de 
poder mantenir una negociació per trobar una solució a una situació conflictiva; i ha de poder formular 
preguntes per comprovar que ha comprès el que l’interlocutor ha dit i demanar aclariments sobre allò 
que no ha acabat d’entendre. 
 
Atès que el personal funcionari corresponent als grups A1, A2 i C1 i el personal laboral corresponent 
als grups 1, 3, 4, 5, 6 i 7 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que 
apareixen en els Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà, excepte en el cas dels llocs per als quals es 
demana específicament la llicenciatura en filologia catalana) tenen, entre d’altres funcions principals, la 
relació, la informació i l’atenció al públic en les seves relacions amb aquesta administració pública. I 
atès, també, que el personal que ocupa aquests llocs de treball, per les seves funcions, ha de consultar i 
redactar documents en qualsevol de les llengües oficials, llargs i complexos, amb la necessitat de 
reconèixer el seu sentit implícit; ha de poder expressar-se en les dues llengües oficials amb fluïdesa i 
espontaneïtat; ha de poder utilitzar ambdues llengües de manera flexible i eficaç per als seus propòsits 
professionals; i ha de produir textos en ambdues llengües, clars, ben estructurats i detallats sobre temes 
complexos. 
 
Atès que, d’acord amb el MECR i amb el sistema d’avaluació i certificació de la Direcció General de 
Cultura i Joventut del Govern de les Illes Balears, el personal a què es fa referència al paràgraf anterior 
ha de poder fer front a situacions lingüístiques comunicatives que poden aparèixer sobre temes 
complexos, tant pel que fa a l’expressió com a la comprensió, i la seva competència comunicativa li ha 
de permetre expressar-se amb una fluïdesa i espontaneïtat notables, i amb un ús controlat d’estructures 
organitzatives i de mecanismes de cohesió; ha de se capaç de comprendre una àmplia gamma de textos 
llargs i complexos, i de reconèixer-ne el sentit implícit; ha de poder expressar-se amb fluïdesa i 
espontaneïtat sense haver de cercar d’una manera molt evident paraules o expressions; ha de poder 
utilitzar la llengua de manera flexible i eficaç per a propòsits socials, acadèmics i professionals; ha de 
poder produir textos clars, ben estructurats i detallats sobre temes complexos, i ha de demostrar un ús 
controlat d’estructures organitzatives, de connectors i de mecanismes de cohesió; ha de comprendre 
l’estructura del discurs i comprendre prou per seguir una intervenció d’una certa durada sobre temes 
abstractes o complexos, encara que no siguin de la seva especialitat; ha de poder comprendre la intenció 
i el propòsit comunicatius, i la idea principal del text; ha de poder discriminar la informació rellevant de 
la irrellevant i comprendre els detalls o les idees secundàries; ha de seguir fàcilment interaccions 
complexes entre interlocutors experimentats; ha de comprendre informacions tècniques complexes, com 
instruccions o especificacions tècniques; ha de comprendre arguments sense problemes i resumir una 
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àmplia gamma de textos; ha de comprendre tot tipus de correspondència i localitzar, mitjançant una 
lectura ràpida, els detalls importants de textos llargs i relativament complexos; ha de comprendre amb 
detall instruccions públiques llargues i complexes sobre qualsevol procediment; ha de llegir entre línies 
i ser hàbil a l’hora d’utilitzar els indicis contextuals, gramaticals i lèxics; ha de poder escriure textos 
clars, fluids i ben estructurats sobre temes complexos i demostrar que controla els recursos discursius i 
morfosintàctics propis d’un usuari experimentat, fins al punt que ha de poder destacar les idees 
principals i ampliar i defensar el seu punt de vista de manera elaborada, amb idees complementàries, 
justificacions i exemples pertinents per arribar a una conclusió apropiada; ha de poder expressar-se 
oralment amb claredat, fluïdesa i espontaneïtat sense esforç sobre temes personals o de la seva 
especialitat i ha de ser prou hàbil per rectificar si s’adona que el que diu provoca ambigüitats; ha de 
poder fer descripcions elaborades i d’una extensió considerable sobre una àmplia gamma de temes, 
desenvolupant punts particulars i acabant amb una conclusió apropiada; ha de poder explicar, il·lustrar o 
criticar el sentit d’un text; ha de poder elaborar textos instructius, de caràcter oral i escrit, sobre 
qualsevol tema, concret o abstracte, amb adequació a qualsevol situació; ha de poder elaborar textos 
orals i escrits, de manera clara i convincent, i defensar el seu punt de vista; ha de poder elaborar textos 
orals i escrits sobre qualsevol tema de caràcter personal o general, per mostrar aquest tema 
objectivament, amb una estructura lògica i eficaç; ha de dominar diferents gèneres textuals: documents 
personals (notes breus, avisos, encàrrecs, SMS, cartes i missatges electrònics, informes en format 
convencional estàndard, etc.), documents produïts en qualitat de ciutadà (carta formal, convocatòria de 
reunió, acta de reunió, sol·licitud, reclamacions, queixes i demanades, formularis, etc.) i documents 
professionals i comercials (correspondència comercial, pressupost, comanda, albarà, informe, etc.); ha 
de poder mantenir una conversa cara a cara o telefònica; ha de poder fer-se entendre mantenint la 
fluïdesa i l’espontaneïtat sense gaire esforç i utilitzant una entonació adequada per transmetre d’una 
manera precisa matisos subtils de significat; ha de poder evitar una dificultat i reformular el que vol dir 
sense interrompre del tot el discurs; ha de poder escollir la formulació apropiada d’un repertori 
lingüístic ampli per expressar clarament i sense restriccions el que vol dir; ha de poder afrontar 
possibles preguntes que sorgeixin a partir d’una exposició seva i trobar la manera de comunicar les 
idees principals que vol transmetre; ha de poder seleccionar la informació, evitar l’excés d’incisos i la 
repetició innecessària de mots i d’idees, i ha de poder evitar la informació irrellevant; ha de poder dotar 
el text d’una estructura lògica perquè no hi hagi incoherències, elaborar un text clar, oral o escrit, sobre 
temes complexos que segueixi les convencions de la composició i n’ha de poder subratllar les idees 
principals, ampliar i defensar els seus punts de vista de manera elaborada, amb idees complementàries, 
justificacions i exemples pertinents, per arribar a una conclusió apropiada; ha de poder ajustar el que 
escriu i el que diu i la manera d’escriure-ho i dir-ho a la situació i al destinatari, i adoptar un registre 
adequat a les circumstàncies; ha de poder utilitzar la llengua de manera flexible i efectiva en les 
relacions socials; ha de poder tractar el seu destinatari de tu, de vós o de vostè, segons convengui i ha de 
poder establir qualsevol contacte social utilitzant fórmules de cortesia més habituals; ha de poder 
expressar matisos subtils de significat; ha de conèixer i usar els neologismes més habituals; ha de 
produir textos que no contenguin faltes d’ortografia o que en contenguin només de referides a casos 
excepcionals d’alguns aspectes concrets; ha d’intercanviar informació amb un interlocutor sense 
problemes; ha d’utilitzar la llengua amb flexibilitat i eficàcia; ha de dominar un ampli repertori lèxic 
que li permeti superar hàbilment les deficiències amb perífrasis; ha de defensar la seva posició 
formalment i de manera adequada i convincent, responent a les preguntes i comentaris, així com als 
contraarguments, amb fluïdesa i espontaneïtat; ha de poder esbossar de manera prou clara una qüestió o 
un problema, especular sobre les causes i les conseqüències i valorar els avantatges i els inconvenients 
dels diferents enfocaments que s’hagin plantejat; ha de poder mantenir una negociació per trobar una 
solució a una situació conflictiva; i ha de comprendre i intercanviar informacions complexes i opinions 
sobre una extensa gamma de temes relacionats amb la seva professió. 
 
Atès que aquesta proposta, quant a l’exigència de nivells de coneixement de la llengua catalana, ha estat 
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objecte de negociació i acord amb la representació sindical del personal funcionari i del personal laboral 
de l’Ajuntament d’Artà, a la reunió mantinguda en data 17 de juliol de 2013, de conformitat amb el que 
disposa l’article 37.1.c de la Llei 7/2007, de 13 d’abril, de l’Estatut bàsic de l’empleat públic. 
 
Vist que a l’anunci d’aquest Ajuntament publicat en el BOIB núm. 27, de 23 de febrer de 2013, 
mitjançant el qual es va fer pública l’aprovació definitiva del pressupost de 2013 i la plantilla de 
personal, hi ha una errada consistent en què la plaça d’administratiu surt com a ocupada quan en realitat 
està vacant i desocupada; i atès que l’article 105 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim 
jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú, aprova la rectificació 
d’errors, allà on diu “Denominació: administratiu/iva (Dep. Urbanisme) 1 0 C1 18” ha de dir 
“Denominació: administratiu/iva (Dep. Urbanisme) 1 1 C1 18”. 
 
Vist que la plaça d’administratiu del Departament d’Urbanisme, inclosa en la plantilla de personal 
aprovada pel Ple de 29 de gener de 2013 i publicada en el BOIB núm. 27, de 23 de febrer de 2013, es 
trobava adscrita al Departament d’Urbanisme i ateses les necessitats organitzatives actuals d’aquesta 
corporació, procedeix acordar la modificació de la plantilla en el sentit d’adscriure aquesta plaça 
d’administratiu a administració general. 
 
Ateses les atribucions que l’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local, confereix a aquest Ple. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
Acords 
 
1. Establir que, per accedir a llocs de feina d’aquest Ajuntament, s’han d’exigir els nivells de 
coneixement de llengua catalana següents, ja que una de les funcions principals del seu personal és la 
relació, la informació i l’atenció al públic: 
 
a) Per accedir als llocs de feina emmarcats en el grup AP del personal funcionari i en els nivells 8, 9, 10, 
11, 12 i 13 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que apareixen en els 
Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell A2 de 
coneixements de llegua catalana o equivalent. 
 
b) Per accedir als llocs de feina emmarcats en el grup C2 del personal funcionari i en el nivell 2 del 
personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que apareixen en els Perfils 
lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell B2 de coneixements de 
llegua catalana o equivalent.  
 
c) Per accedir als llocs de feina emmarcats en els grups A1, A2 i C1 i el personal laboral corresponent 
als grups 1, 3, 4, 5, 6 i 7 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que 
apareixen en els Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell C1 
de coneixements de llegua catalana o equivalent, excepte en el cas dels llocs per als quals es demana 
específicament la llicenciatura en filologia catalana. 
 
2. Establir que a totes les places en què el català no s’exigeixi com a requisit s’ha de valorar com a mèrit 
dins el sistema selectiu per accedir a la plaça i que a les places on s’exigeixi com a requisit es consideri 
mèrit disposar d’una titulació de català superior a l’exigida. 
 
3.  Rectificar l’error material a la plantilla de personal, i allà on diu “Denominació: administratiu/iva 
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(Dept. Urbanisme) 1 0 C1 18” ha de dir “Denominació: administratiu/iva (Dept. Urbanisme) 1 1 C1 
18”. 
 
4. Adscriure la plaça d’administratiu/iva esmentada a administració general. 
 
5. Exposar al públic aquests acords durant un termini de quinze dies, mitjançant la publicació d’un 
anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, a l’efecte 
de presentació de reclamacions per part de les persones interessades.>>  
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no tenen res a dir, ja que han vist que la proposta té el 
vistiplau dels diferents representants sindicals. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que els pareix bé que s’exigeixi el català, com a requisit, en les 
places d’atenció al públic, però, en canvi, en les places de no atenció al públic, opinen que el català ha 
de ser un mèrit. Per tot això, diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que votarà a favor d’aquest punt. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
 
1. Establir que, per accedir a llocs de feina d’aquest Ajuntament, s’han d’exigir els nivells de 
coneixement de llengua catalana següents, ja que una de les funcions principals del seu personal és la 
relació, la informació i l’atenció al públic: 
 
a) Per accedir als llocs de feina emmarcats en el grup AP del personal funcionari i en els nivells 8, 9, 10, 
11, 12 i 13 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que apareixen en els 
Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell A2 de 
coneixements de llegua catalana o equivalent. 
 
b) Per accedir als llocs de feina emmarcats en el grup C2 del personal funcionari i en el nivell 2 del 
personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que apareixen en els Perfils 
lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell B2 de coneixements de 
llegua catalana o equivalent.  
 
c) Per accedir als llocs de feina emmarcats en els grups A1, A2 i C1 i el personal laboral corresponent 
als grups 1, 3, 4, 5, 6 i 7 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que 
apareixen en els Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell C1 
de coneixements de llegua catalana o equivalent, excepte en el cas dels llocs per als quals es demana 
específicament la llicenciatura en filologia catalana. 
 
2. Establir que a totes les places en què el català no s’exigeixi com a requisit s’ha de valorar com a mèrit 
dins el sistema selectiu per accedir a la plaça i que a les places on s’exigeixi com a requisit es consideri 
mèrit disposar d’una titulació de català superior a l’exigida. 
 
3.  Rectificar l’error material a la plantilla de personal, i allà on diu “Denominació: administratiu/iva 
(Dept. Urbanisme) 1 0 C1 18” ha de dir “Denominació: administratiu/iva (Dept. Urbanisme) 1 1 C1 
18”. 
 
4. Adscriure la plaça d’administratiu/iva esmentada a administració general. 
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5. Exposar al públic aquests acords durant un termini de quinze dies, mitjançant la publicació d’un 
anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, a l’efecte 
de presentació de reclamacions per part de les persones interessades. 
 
 
13. Donar compte del canvi de denominació del Grup Convergència per les Illes 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, explica als reunits que, com ja els va dir a la Comissió Informativa 
General, havia presentat una instància comunicant el canvi de denominació del seu grup, perquè es 
dugués al proper plenari i aquest es donàs per assabentat. 

Seguidament, diu que el passat dia 24 de juliol va presentar en el Registre d’Entrada de l’Ajuntament 
una sol·licitud (núm. 5549), en la qual tots els integrants del Grup Municipal Convergència per les Illes 
(CxI) comunicaven que havien acordat el canvi de denominació del grup esmentat, que passarà a 
denominar-se PROPOSTA PER LES ILLES, amb el nom abreujat PI. 

Els reunits, unànimement, es donen per assabentats del canvi de denominació del grup Convergència 
per les Illes. 
 
 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny i de 17 de juliol de 2013 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny i de 17 de juliol de 2013. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
15. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PSOE, PP i Iniciativa Verds han presentat escrits de precs i preguntes, els 
quals es llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Precs 
 
- Després que el regidor de Cultura ens informàs que la Brigada de Medi Ambient del Consell  vendria a 
fer net d’herbes i mates ses Païsses i tal volta altres jaciments arqueològics, demanam a l’Equip de 
Govern que informi al Consell que també seria molt necessari fer el mateix al Monestir de Bellpuig. 

 
Resposta: Ja els ho hem comunicat. 

 
- Demanam que ens facin arribar una relació de tots els solars municipals, amb la seva ubicació i els 
seus metres quadrats.  

 
Resposta: D’acord. 

 
Preguntes 

 
Esports 
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- Hi ha hagut alguna conversa amb l’empresa que té la concessió de les pistes de pàdel del polígon dels 
Pujols? 

 
Resposta: No. 

 
- En quin estat es troba el compliment del contracte de la concessió de les pistes de pàdel del polígon 
dels Pujols?  

 
Resposta: Es demanarà un informe a la secretària en el qual es reflecteixi en quin estat es troba 
l’acompliment del contracte. 

 
- Ens pot dir si el contracte estableix algun tipus de cànon anual? 

 
Resposta: Sí, el cànon que estableix és d’1 €/any amb l’increment anual de l’IPC. 

 
- Ens poden fer arribar el contracte que es vol signar amb l’enginyer que va fer el projecte de les plaques 
solars del Poliesportiu? 
 
Resposta: Estam a l’espera del vistiplau dels tècnics. De seguida que el tenguem, us el remetrem. 

 
- Per què s’ha instal·lat un nou comptador al Poliesportiu? 

 
Resposta: Per tenir un control del consum d’aigua que hi ha a la instal·lació. 

 
- Quin temps fa que la regidora té constància de la fuga d’aigua que hi ha al Poliesportiu? 

 
Resposta: Se’m va informar dissabte 20 de juliol, els fontaners de la Brigada hi van fer feina i m’han 
informat que el problema està resolt. 

 
- Quines mesures s’han pres?  

 
Resposta: El fontaner m’ha informat que s’han col·locat una clau de pas i un comptador. 
 
Circulació viària/Interior 
 
- La col·locació de taules i cadires damunt les distintes voravies del nostre municipi és un fet habitual. 

 
- Segons la normativa, s’ha de deixar un pas perquè els vianants puguin passar per damunt 
aquestes voravies?  

 
Resposta: Actualment s’aplica la normativa local (Ordenança municipal número 16), la qual no en fa 
referència. 

 
- Si la resposta és afirmativa, per què no es controla aquest fet? 

 
Resposta: Perquè la normativa local no en fa referència. 

 
- Es cobra ocupació de via pública? 
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Resposta: Sí. 
 

- També darrerament comencen a veure’s jardineres d’un o altre material que es col·loquen directament 
sobre el carrer. 

- Hi ha cap normativa que reguli aquest fet? 
 

Resposta: Avui dia, no. 
 

- Es cobra ocupació de via pública? 
 

Resposta: Es preveu dins l’ocupació de taules i cadires i també dins l’exposició de productes i 
mercaderies. 

 
- No creu que algunes jardineres, segons els carrers on estan situades, poden ser perilloses? 

 
Resposta: Sí, sobretot les que hi ha en les interseccions. 
 
Cultura i Patrimoni 
 
- Ens pot dir a quant s’apuja la factura de la il·luminació de ses Païsses?  

 
Resposta: Hi ha tres partides, una primera de 15.312,67 € de l’empresa Bitgrup Solucions 
Tecnològiques, que és pròpiament de les Païsses, per a la il·luminació del camí; una segona de 
Sonomusic de 10.388,43 €, que és per la sonorització i taules de mescles; i una tercera de 231.633,59 € 
de General Music, d’il·luminació LED amb bateries recarregables. La segona i tercera són per a tot tipus 
d’usos en diferents actes d’arts escèniques, interiors o exteriors, no només per a ses Païsses. 

 
- Cada quan es faran les visites guiades dels vespres? 

 
Resposta: De moment, enguany estan previstes, i en pla una mica experimental, els dies 6 d’agost, 29 
d’agost, 12 de setembre i 26 de setembre. 

 
- Quina propaganda s’ha fet d’aquesta nova atracció turística municipal?  

 
Resposta: Es faran uns fulls de mà (flyers), que estam pendents de rebre, i també es posarà en tots els 
mitjans municipals. 

 
- Han pensat a incloure dins tota l’oferta el Monestir de Bellpuig? No pensa el regidor de Cultura, 
Patrimoni i Turisme, que seria un bon reclam?  

 
Resposta: Sí, reclamam constantment les millores a Bellpuig perquè així pugui ser. 

 
Festes 
 
- Ens poden fer arribar les actes de les comissions de festes d’Artà i la Colònia? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Com s’ha realitzat el repartiment dels programes de les festes d’Artà d’enguany? 
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Resposta: A través d’una empresa de repartiment que, per cert, ho ha fet molt malament i li hem 
demanat que acabi de repartir-los si vol cobrar. Es diu Recart, de Manacor. 
 
[El portaveu del PSOE, Sr. Galán, no formula les dues preguntes següents: “S’ha fet qualque tipus de 
programa/cartell de l’Encalentint ses Festes?” i “Qui és l’organitzador de l’Encalentint ses Festes? A on 
queda reflectit aquest fet?”] 

 
 
Hisenda 
 
- S’ha pagat la factura de l’empresa concessionària de la neteja viària en la qual se’ns requeria el 
pagament d’interessos? 

 
Resposta: No. 

 
- De forma general, en quin període de temps cobren els nostres proveïdors? 

 
Resposta: Uns 60 dies. Com es pot desprendre de l’informe de morositat... Convenis: ABSIS, Piscina, 
Club Hípic, etc. 

 
- Quin és l’import, la data i el proveïdor de la factura més antiga que tenim per pagar? 

 
Resposta: Si no tenim en compte les factures que hauríem de regularitzar: 

- Els convenis ja esmentats. 
- COEXA SA: del 03/07/2013, 23.401,89 € 

 
Medi Ambient 
 
- Com està el tema de l’auditoria a l’empresa Net i Fresc?  

 
Resposta: Està en la fase inicial d’anàlisi dels servies concretats en el Plec de prescripcions tècniques i 
els serveis descrits a l’oferta amb els serveis realment executats. Per això, dia 6 d’agost, l’empresa 
auditora té una reunió amb el responsable de l’empresa concessionària. 

 
- Actualment, la neteja viària, la fa l’empresa Net i Fresc o l’Ajuntament?  

 
Resposta: L’empresa Net i Fresc. 

 
- Se segueix pagant el mateix import de les factures a l’empresa Net i Fresc?  

 
Resposta: Sí. 

 
Urbanisme 
 
- Quants expedients de disciplina urbanística s’han obert aquesta legislatura, no se n’ha dictat la 
demolició i són aptes per dur-los a plenari? 

 
Resposta: En aquests moments no es tenen aquestes dades, ja que, del total d’expedients oberts, s’ha de 
fer una recerca per determinar quins han caducat, quins no i es poden reobrir, quins s’han pogut 
legalitzar i altres circumstàncies com, per exemple, la possible prescripció de la infracció. 
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PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
Preguntes 
 
1. Quines actuacions duen a terme per eradicar les defecacions de cans als carrers del nostre municipi?  

 
Resposta: La Policia Local fa el seguiment de l’acompliment de l’Ordenança de neteja, deixalles i 
residus sòlids urbans. 

 
2. I quan veurem els carrers sense herbes? 

 
Resposta: Es fa tot el que es pot amb els mitjans tècnics i humans de què disposam. 

 
3. Quan pensen eliminar el perill d’accident que hi ha al carrer de Santa Margalida amb el carrer del 31 
de Març?  

 
Resposta: El Pla de mobilitat urbana sostenible (pàgina 15, apartat A3) planteja una reforma. 
 
4. Tenen constància que el carrer de Can Tarrés està en un estat lamentable? 

 
Resposta: Nosaltres no entenem com un carrer que està dins el cor del nucli antic està en aquest estat. 
En tenim constància des de la vostra pregunta. 

 
5. Quan s’arreglaran les llambordes (adoquins) del carrer de Ciutat? 

 
Resposta: Per les festes es farà un repàs dels que estan en més mal estat. 

 
6. Quantes barreres arquitectòniques s’han eliminat des del darrer plenari?  

 
Resposta: Cap. 

 
7. Quants de miralls de carrer s’han fet nets des de la darrera vegada que nosaltres ho demanàrem?  

 
Resposta: Els que ha fet falta. 

 
8. Nosaltres creim que és molt necessari col·locar un mirall al creuer del carrer del Figueral amb el 
carrer de les Roques, perquè els vehicles han de traspassar la línia pintada per poder veure els vehicles 
que vénen en sentit contrari. 

 
Resposta: Molt bé. 

 
9. Per a quan el Punt Verd de la Colònia?  

 
Resposta: Tan aviat com sigui possible. 

 
10. Estan assabentats de l’existència d’una plaga de rates a la Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: No. 
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11. Ens poden dir quants d’embargaments s’han fet a dia d’avui, per part de l’Ajuntament, a 
conseqüència d’impagaments? 

 
Resposta: De comptes corrents, de salaris, no s’ha iniciat cap expedient. De béns immobles, se n’ha 
iniciat un. 

 
12. Quan es reunirà la comissió per fer el seguiment de responsabilitats respecte del Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere?  

 
Resposta: Tan aviat com tenguem l’informe jurídic. 

 
Precs orals 
 
- Demanam retirar, si us sembla bé, el paper d’horari d’atenció al públic que diu que comença a les nou 
i que acabava el mes de juny. 
 
- Si per mitja hora retallàrem més de 2.000 euros a les festes de la Colònia, quants d’euros retirarem al 
programa de festes, que són 24 hores. Ho dic perquè en el programa de festes hi ha un error i hi ha dos 
dissabtes. 

 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA INICIATIVA VERDS 
 
Precs 
 
–  Demanam que es verifiqui quan conclou el període de garantia de les obres dels carrers de Ciutat i 
Antoni Blanes, que es demani un informe tècnic sobre si hi ha deficiències en la redacció del projecte i 
que es demanin les responsabilitats per poder reparar aquestes deficiències. 
 
Resposta: D’acord. 
 
- Demanam novament que es valori la possibilitat d’habilitar, com a zona d’esbarjo i ús amb presència 
permesa als cans, l’espai municipal que hi ha entre el parc de bombers d’Artà i el torrent; així mateix, 
que es tengui present la necessitat d’espais públics on la presència de cans estigui permesa, a la zona 
que ens heu informat que properament es netejarà amb la col·laboració d’associacions. 
 
Resposta: D’acord. 
 
– Demanam novament que es traslladi el punt d’aportació de fems que hi ha a la carretera de sa Duaia 
més a prop del nucli urbà d’Artà (p. ex., davant el magatzem de la Brigada Municipal d’Obres), amb la 
qual cosa es perdria menys temps en la recollida i el buidat dels contenidors i, sobretot, s’eliminaria i es 
podria tenir prou més controlat un focus de brutor que ara es troba enmig d’un paisatge emblemàtic, 
natural i de molta freqüentació turística. 
 
Resposta: D’acord. 
 
– Demanam que quedeu assabentats que a l’estany del Bisbe, que forma part del torrent de Na Borges i, 
per tant, és lloc d’interès comunitari, s’hi donen usos prohibits, com és la navegació amb pàdel surf, per 
exemple, en el Pla hidrològic, a l’article 168.C.4 (“Aprofitaments prohibits”): “Els aprofitaments que 
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posin en risc el funcionament hidrològic, les poblacions biològiques o els processos ecològics que els 
són propis, tot això de conformitat amb el que preveu l’article 279 del Reglament de domini públic 
hidràulic”. Demanam que ho tengueu present a l’hora de dissenyar els rètols informatius que algun dia 
s’han de posar a la platja de sa Canova, potser, fins i tot, en col·laboració amb l’Ajuntament de Santa 
Margalida, el qual, amb l’aprovació la setmana passada de la moció que el nostre ajuntament va aprovar 
el passat mes de febrer sobre sa Canova i el seu sistema dunar, així com el LIC de Na Borges, ha 
demostrat el seu interès envers la protecció dels valors ecològics de l’indret. 
 
Resposta: D’acord. 
 
– Demanam que actueu immediatament en el sentit d’impedir l’accés de vehicles als Canons, en 
coherència amb l’Ordenança municipal reguladora del trànsit pels espais naturals protegits del terme, i 
amb la qualificació com a BIC de gran part d’aquell indret, en què es troba, entre d’altres, el dolmen de 
s’Aigua Dolça, per no dir per una pura i simple qüestió de bon gust estètic i paisatgístic. 
 
Resposta: D’acord. 
  
[Prec formulat oralment relatiu a les possibles deficiències en les obres d’embelliment del carrer de 
Ciutat i de la plaça del Conqueridor] 
 
1. Atès que l’Ajuntament d’Artà té obert un procés de reclamació contra l’exarquitecte municipal, Sr. 
M. Carrió, per les deficiències de les obres de l’edifici del Teatre Municipal que ell va dissenyar i 
dirigir. 
 
2. Atès que el Sr. Carrió també va dissenyar i dirigir les obres de remodelació dels carrers de Ciutat i 
Antoni Blanes, incloses totes les xarxes d’infraestructura i dins d’aquestes, el clavegueram. 
 
3. Atès que, des que es van realitzar aquestes obres, diferents clavegueres del carrer de Ciutat emanen 
unes fortes i desagradables olors, moltes d’elles situades devora terrasses de restaurants i cafeteries, que 
degraden l’ús comercial d’aquesta via. 
 
Per això, aquest regidor d’Iniciativa Verds demana: 
 
1. Que es verifiqui quan conclou el període de garantia de les obres dels carrers de Ciutat i Antoni 
Blanes. 
 
2. Que se sol·liciti un peritatge tècnic de les obres per poder conèixer les errades de disseny del 
clavegueram que provoquen les males olors del clavegueram. 
 
3. Que, en el cas que sigui possible, es reclamin aquestes deficiències als tècnics redactors i directors de 
les obres esmentades per poder procedir a reparar les deficiències. 
 
Preguntes 
 
Edificis municipals 
 
– L’edifici de la pl. del Pes on s’emmagatzemen alguns vehicles retinguts per la Policia Local fa estona 
que presenta problemes greus en l’estructura. Quines passes s’han donat o es pensen donar en el sentit 
d’arreglar-lo?  
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Resposta: Aclaresc que no hi ha vehicles retinguts per la Policia i només material de la Policia. S’ha 
demanat un pressupost per fer un projecte tècnic per reparar-lo. 
 
– A la vista de l’informe jurídic recentment exposat al Patronat de la Fundació Teatre d’Artà, 
especialment pel que fa a les conclusions següents: “SEGUNDA.- La contratación directa por el 
Ayuntamiento de Artá del Sr. Mateo Carrió en los contratos administrativos para la redacción, ejecución 
y dirección de obras promovidas por el Ayuntamiento no se ajusta a los principios que deben regir la 
contratación pública. TERCERA.- La irregular y reiterada contratación por el Ayuntamiento de Artà de 
los servicios de D. Mateo Carrió podría subsumirse en las conductas penales tipificadas en los arts. 404 
y 405 CP, dimanándose por la aplicación de dichos preceptos responsabilidad penales para las 
autoridades, funcionarios públicos, como para el propio Sr. Carrió. Ahora bien, de conformidad a lo 
establecido en el art. 131 CP, la responsabilidad penal se habría extinguido por prescripción.” Ha iniciat 
procediment de revisió dels actes administratius i, si s’escau, de nul·litat d’aquests? 
 
Resposta: No. 
 
– Si la resposta és negativa, per quin motiu? 
 
Resposta: Perquè s’hauria d’analitzar, cas per cas, si es donen, efectivament o  no, els supòsits de 
nul·litat de ple dret assenyalats a l’article 62 de la Llei 30/1992. 
 
Residus i neteja viària 
 
– S’accepten en el Punt Verd d’Artà residus provinents d’empreses? 
 
Resposta: Sí. 
 
– Si la resposta és afirmativa, quines classes de residus? 
 
Resposta: Els que no estan subjectes a cap normativa superior (per exemple, els enderrocs). 
 
– Es continuen acceptant residus amb components d’asbest (uralites)? 
 
Resposta: Sí. 
 
– A quin preu es paga la retirada i tractament d’aquests residus? 
 
Resposta: Avui no s’ha pogut confirmar. 
 
– S’ha rebut la factura de l’empresa que ha triturat i retirat del Punt Verd grans quantitats de restes de 
poda i altres residus de fusta? 
 
Resposta: Una part. 
 
– Si és afirmatiu, a quina quantitat s’apuja la factura?  
 
Resposta: A 6.243,60 €, IVA inclòs. 
 
– Quantes tones evitam dur a Mac Insular amb aquest sistema de tractament de les restes de poda i 
materials de fusta? 
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Resposta: A dia d’avui és una informació que no sabem. 
 
- Què se sap de l’auditoria encarregada sobre els serveis que des del 2006 dóna l’empresa 
REBALIM/Net i Fresc? 
 
Resposta: Està en la fase inicial d’anàlisi dels servies concretats al Plec de prescripcions tècniques i els 
serveis descrits a l’oferta amb els serveis realment executats. Per això, dia 6 d’agost l’empresa auditora 
té una reunió amb el responsable de l’empresa concessionària. 
 
– Es continuen pagant les factures que presenta aquesta empresa?  
 
Resposta: Sí. 
 
– Quan es preveu que es rebran els resultats de l’esmentada auditoria?  
 
Resposta: Aviat. 
 
– En quin punt es troba la redacció dels plecs de condicions per a la concessió de la recollida de 
residus?  
 
Resposta: S’està en la fase de diagnosi de la situació actual del municipi, pas previ a poder fer un procés 
de participació per triar el model de gestió dels residus que volem. Dia 8 d’agost hi haurà una reunió 
tècnica per anar definint les línies estratègiques per iniciar, al setembre, la participació. I d’aquí en 
sortirà el plec de condicions nous i la nova ordenança. 
 
– Es continua preveient la internalització del servei de neteja viària? 
 
Resposta: Sí. 
 
– Si és afirmatiu, s’ha comunicat als treballadors, tant als de l’empresa concessionària actual com als 
propis de l’Ajuntament que se n’hagin de fer càrrec?  
 
Resposta: Als de l’empresa concessionària actual, no. Amb els de l’Ajuntament, s’ha iniciat la 
negociació col·lectiva per a la internalització. 
 
– Considereu possible aquesta internalització, sense la contractació de cap nou treballador/ora? 
 
Resposta: És el que s’està analitzant actualment. 
 
– S’observen vehicles abandonats a diferents indrets dels nuclis urbans: no hi caben, en el magatzem 
llogat per al seu emmagatzemament provisional, mentre es tramita la declaració d’abandonament i 
baixa? 
 
Resposta:  Efectivament, no hi caben. 
 
Interior 
 
– Amb l’entrada en vigor dels Pressuposts municipals de 2013, s’havia de produir una rebaixa del sou 
de l’actual primer tinent de batle, d’un 25 %, és a dir, havia de davallar de 1.700 euros mensuals bruts a 
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1.275 euros. Fins a l’entrada en vigor del nou sou, aprovat el passat mes de juny, quin ha estat el sou 
cobrat en termes bruts, corresponents als mesos de febrer a juny?  
 
Resposta: Es va aprovar una partida pressupostària concreta i es va manifestar una voluntat en funció 
d’una situació que en poques hores va canviar, en termes bruts el sou cobrat fou de 1.700 euros. 
 
– La secció “Transparència” de la web municipal inclou una taula on es descriu el sou, la dedicació i els 
horaris de feina del 1r tinent de batle, però encara s’hi publiquen les condicions prèvies a la modificació 
prevista als Pressuposts de 2013 anteriorment esmentada, i no diguem ja la modificació també 
esmentada del passat mes de juny, per la qual la dedicació passava a ser del 90 % i, per tant, amb una 
pujada de sou. Per quin motiu? 
 
Resposta: Ja hem dit en altres ocasions que no tenim protocol·litzada, encara, la gestió d’aquestes 
tasques. 
 
– Es pensa actualitzar aquesta informació? 
 
Resposta: Sí. 
 
– A la subsecció “Declaracions hisenda regidors”, només hi consten les declaracions de béns i de causes 
de possible incompatibilitat del batle i d’un servidor, i només les declaracions de la renda corresponent 
a 2011 del batle, i les declaracions de la renda de 2011 i 2012 d’un servidor. Cap altre regidor no ha 
mostrat la seva voluntat que s’hi publicassin? Aquesta pregunta hauria d’anar destinada a cada regidor. 
 
– Quins regidors han entregat les seves declaracions de béns i de causes de possible incompatibilitat a 
partir de l’aprovació del nou model? 
 
Resposta: Jaume Alzamora, Maria del Mar López i Guillem Caldentey. 
 
– Quins regidors han presentat les declaracions de la renda, com a mínim i atès aquell nou model, que 
ho fa obligatori, corresponents a l’exercici de 2012? 
 
Resposta: Guillem Caldentey. 
 
– S’ha donat alguna passa en el sentit de publicar extractes de les sessions de la Junta de Govern Local a 
la web municipal? 
 
Resposta: No. 
 
– Si és negatiu, per quin motiu? 
 
Resposta: Per manca de temps. 
 
– Es valora la possibilitat que es facin públiques relacions mensuals de despeses dels regidors de 
l’Equip de Govern originades en l’exercici del seu càrrec (telèfon, dietes, maquinari, mòbils, etc.)?  
 
Resposta: Es valorarà. 
 
Urbanisme 
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– Quants expedients de restabliment de la legalitat urbanística han arribat al punt de la tramitació: 
“Proposta d’ordre de demolició”? 
 
Resposta: Aclaresc que fa quinze dies que l’auxiliar encarregada de la tramitació de la disciplina està de 
vacances, de manera que alguna informació podria ser incompleta. Malgrat això, es respondran totes les 
preguntes. 
 
Des de 26 de juny fins a data d’avui, no es té constància que cap expedient hagi arribat a aquest punt de 
tramitació. 
 
– Quants han caducat? 
 
Resposta: La resposta és la mateixa que es va donar a aquesta pregunta del mes passat: dels expedients 
que han arribat al punt de “Proposta de l’instructor d’ordre de demolició” feta, 5. 
 
– Quants se s’han reiniciat? 
 
Resposta: Des del darrer plenari, no ens consta cap reinici. 
 
– Quants expedients de demolició dels que obren en aquest Ajuntament es corresponen a infraccions en 
espais naturals protegits (ANEI, etc.)? 
 
Resposta: En aquest moment no es té aquesta dada. Caldria fer una revisió manual de tots i cada un dels 
expedients, tota que vegada que els més antics no estan informatitzats i, fins i tot dels més moderns, 
seria complicat fer-ne una recerca informàtica en funció de si afecten o no espais protegits.  
 
– Després de gairebé un any d’haver-se rebut sol·licitud amb esmena de deficiències, s’ha respost la 
sol·licitud de llicència per a obres consistents en fer una piscina per part del mateix promotor de les 
obres de l’expedient 99/2005? 
 
Resposta: S’ha sol·licitat informe a administracions amb competències concurrents en la concessió 
d’aquesta llicència. 
 
– S’ha donat alguna de les passes (informe al Jutjat, segons informava la regidora d’Urbanisme el passat 
mes de juny) per tal d’executar la sentència núm. 135/2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1, 
d’1 d’abril de 2001? 
 
Resposta: Sí, s’ha enviat tota la documentació (informe proposta tècnica, informe jurídic i certificació 
acreditativa de l’existència de crèdit i jurídics inclosos) a l’advocat personat en aquest procediment per 
iniciar un tràmit judicial anomenat “incident d’execució de sentència”. 
 
– Quins poden ser o han estat els perjudicis causats al propietari de l’aljub reformat amb una llicència 
anul·lada?  
 
Resposta: Des del moment de la concessió de la llicència, s’ha transmès en diverses ocasions la 
propietat de la parcel·la i també s’hi han fet obres sense llicència. En aquest moment no es tenen dades 
per determinar aquests perjudicis. 
 
– Quins poden ser o han estat els perjudicis causats a l’Administració (despesa econòmica de les obres, 
despesa econòmica de la causa judicial, advocats, etc.)? 
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Resposta: No es poden determinar  en aquest moment quins seran els perjudicis que es puguin causar a 
l’administració. 
 
[El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, no formula les tres preguntes següents: “S’ha depurat alguna 
responsabilitat?”, “Si és afirmatiu, què ens poden dir? ” i “Si és negatiu, per què? Quan es pensa fer?”] 

 
– Es coneix què ha costat a l’Ajuntament el procediment judicial que va finalitzar amb Sentència de 5 
de gener de 2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 i interlocutòria d’aquest mateix Jutjat de 
21 de febrer de 2013?  
 
Resposta: Estam pendents que el lletrat defensor ens presenti la minuta. 
 
Edifici de la Gran Via de la Constitució 
 
En aquest immoble format per soterrani, planta baixa comercial i 3 altures, que es troba inacabat des de 
fa uns 30 anys, es poden veure des de fa alguns dies dos anuncis, en el primer i tercer pis per vendre i 
llogar pis. 
 
– S’ajusta aquest immoble al planejament urbanístic en vigor? 
 
Resposta: No. 
 
– Si és negatiu, per què? 
 
Resposta: A reserva de l’emissió d’un informe tècnic detallat, a primera vista no s’ajustaria a les normes 
subsidiàries vigents en diversos paràmetres, com són, per exemple, el número de plantes i l’ocupació. 
 
- Es troba en situació de fora d’ordenació? 
 
Resposta: Si les obres no s’ajustaren al projecte autoritzat segons les ordenances urbanístiques vigents 
en el moment de concessió de la llicència, es tractaria d’un edifici fora d’ordenació. Si s’hagués ajustat 
al projecte autoritzat i l’hi hagués sobrevingut una normativa nova (normes subsidiàries de 1992 i de 
2010), es tractaria d’un edifici inadequat. 
 
Segons l’informe emès pel zelador municipal d’obres en data 29 de juliol de 2013, “es tracta d’un 
edifici fora d’ordenació per haver fet obres que no s’ajustaven al projecte”. 
 
– En cas afirmatiu, es poden donar llicències d’obres, instal·lació o activitats en un edifici que es troba 
fora d’ordenació? 
 
Resposta: En un edifici fora d’ordenació, pel que fa a llicències urbanístiques, no s’hi poden realitzar 
obres. Tot i que s’han de tenir en compte algunes excepcions previstes legalment, sobretot a partir 
l’entrada en vigor Llei 10/2010 que modifica la Llei 8/1988, d’1 de juny, d’edificis i instal·lacions fora 
d’ordenació, i que permet que, en determinats casos, es pugui diferenciar entre una part legal i una part 
il·legal. 
 
– El passat divendres es podien sentir des del carrer renou de treballs de construcció en aquest edifici. 
 L’Ajuntament ha rebut qualque sol·licitud d’obres? 
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Resposta: No ens conta cap sol·licitud recent de llicència. 
 
– N’ha donat alguna llicència? 
 
Resposta: En els darrers mesos, com a mínim, no s’ha concedit cap llicència en aquest emplaçament. 
 
– El zelador d’obres ha emès qualque informe respecte d’aquestes obres? 
 
Resposta: En data 29 de juliol de 2013 el zelador municipal d’obres ha emès l’informe literal següent: 
 
“Es tracta d’un edifici fora d’ordenació per haver fet obres que no s’ajustaven al projecte. 
 
Les obres estan aturades des de fa molts d’anys. Avui hi he tornat a passar i no he vist que fessin cap 
tipus d’obra.” 
 
– Té coneixement l’Equip de Govern que pot estar coadjuvant, amb el seu silenci i inactivitat, amb 
possibles fraus immobiliaris, en permetre uns cartells de venda que no informen que es tracta d’un 
edifici fora d’ordenació al qual no es poden donar llicències per acabar les obres? 
 
Resposta: No. 
 
– En aquest edifici hi ha antenes de telefonia mòbil. És cert que una correspon a Amena, expedient 
30/2000, i una altra a Vodafone, expedient 297/2006? 
 
Resposta: És cert que hi ha un expedient 30/2000, en el qual el sol·licitant és Retevisión Móvil, SA 
(AMENA), i un expedient 297/2006, en el qual el sol·licitant és Vodafone España, SA. Caldria 
comprovar si les antenes existents actualment es corresponen o no amb els projectes continguts en 
aquests expedients. 
 
– Tenen llicència d’instal·lació? 
 
Resposta: Caldria fer una inspecció detallada i comprovar-ho. No es pot contestar en aquest moment. 
 
– En quines dates es van donar les llicències d’instal·lació? 
 
Resposta: Amb l’emplaçament de Gran Via de la Constitució, núm. 2, s’han localitzat: 
 
- Decret de Batlia de 21 de febrer de 2000, que concedeix llicència d’obres a Amena Retevisión Móvil 
per la instal·lació d’una estació base de telefonia, composta d’una caseta i d’una antena a la Gran Via de 
la Constitució, núm. 2 (expedient de llicència d’obres núm. 30/2000). 
- Acord de la Junta de Govern Local de 9 de maig de 2007 que no autoritza Vodafone Espanya, SA, a 
instal·lar una estació base de telefonia mòbil (expedient de llicència d’obres núm. 297/2006). 
   
– Hi ha més antenes o més activitats o instal·lacions sol·licitades? 
 
Resposta: En dates recents, no ens consten sol·licituds d’instal·lacions o d’activitats, tot i que es 
procedirà a comprovar els expedients antics que hi pugui haver al respecte. 
 
– Quin tècnic municipal les va informar? 
 



 41

Resposta: Es procedirà a detallar-ho una vegada realitzada la comprovació dels expedients. 
 
– Quina instància va atorgar aquestes llicències? 
 
Resposta: Es procedirà a detallar-ho una vegada realitzada la comprovació dels expedients. 
 
– Es podien donar llicències d’instal·lació a un edifici fora d’ordenació? 
 
Resposta: En el cas concret que es planteja, cal primer fer les comprovacions que s’han assenyalat.  
En general, no és una qüestió senzilla de respondre i en tot cas s’ha de fer cas per cas, perquè hi ha 
alguna sentència del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears que dictamina que no es pot 
prohibir la instal·lació d’antenes de telefonia mòbil per incompliment d’ordenances urbanístiques en 
edificis fora d’ordenació (STSJIB núm. 511/2011 de 29 de juny, Sala Contenciosa Administrativa, 
Secció 1a). 
 
– A l’acta del plenari ordinari de 07/06/2000 consta el següent:  
 
<<8. Aprovació, si de cas, de la proposta presentada per EU/EV referent a l’ordenació de les estacions 
d’antenes de telefonia mòbil  
 
El senyor Adrián explica la proposició i demana l’adopció del següent acord: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà elaborarà una ordenança sobre instal·lacions d’antenes de telefonia mòbil 
personal i altres serveis radioelèctrics de telefonia pública, que contempli com a mínim els següents 
criteris: 
 
- Elaboració, amb la participació dels operadors de telefonia mòbil, d’un pla d’implantació de tota la 
xarxa que fixi els emplaçaments i la tipologia de les antenes, així com la justificació de les solucions 
proposades i les possibles alternatives. 
 
-Exigència d’integració paisatgística de les antenes i obligació per a les diferents operadores 
d’instal·lacions comuns, a fi d’evitar duplicitats. 
 
-Utilització de la millor tecnologia disponible que sigui compatible amb la minimització de l’impacte 
visual i ambiental en les instal·lacions. 
 
-Desenvolupament de mesures de prevenció per a la salut de les persones, establint distància es de 
seguretat a les zones habitades. 
 
-Declaració de tots els elements arquitectònics catalogats i del sòl rústic protegits com a zones lliures 
d’antenes. 
 
-Exigència d’una assegurança de responsabilitat civil que permeti cobrir els possibles problemes que 
se’n puguin derivar de la instal·lació d’antenes base de telefonia mòbil. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà suspendrà temporalment la concessió de llicències per a instal·lacions d’antenes 
de telefonia mòbil fins que no estigui aprovada l’esmentada Ordenança. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà elaborarà i posarà a disposició de les comunitats de propietaris un contracte 
marc que incorpori una clàusula resolutòria en cas que les operadores no disposin de tots els permisos 
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en ordre ni d’una auditoria ambiental independent. 
 
El senyor batle diu que a la comissió informativa tothom hi estava d’acord perquè cada dia proliferen 
més, són antiestètiques i és dubtosa la seva repercussió sobre la salut. 
 
Per tant, estan d’acord amb la proposta. 
 
El senyor Sureda (PP) diu que el seu grup està d’acord i, a més, proposa trametre l’acord a les autoritats 
autonòmiques. La senyora Genovart (UM) es manifesta en el mateix sentit que el senyor Sureda. 
 
Posat l’assumpte a votació, s’acorda per unanimitat aprovar la proposta presentada, afegint-hi un 4 punt 
que diu “4. Trametre l’acord al Govern Balear, Consell Insular, companyies operadores existents i 
Ministeri de Foment.”>> 
 
– S’ha realitzat l’Ordenança sobre instal·lacions d’antenes de telefonia mòbil personal i altres serveis 
radioelèctrics de telefonia pública, a la qual fa referència la moció de l’esmentat plenari? 
 
Resposta: No. 
 
– L’antena instal·lada el 2006, expedient 297, es va autoritzar incomplint l’acord del plenari de 
07/06/2000? 
 
Resposta: No ens consta que s’autoritzés tal antena, a falta de les comprovacions que s’han assenyalat. 
 
– Té coneixement l’Equip de Govern que la futura implantació de la tecnologia G4 suposa que les 
actuals antenes de telefonia mòbil quedaran obsoletes i caldrà renovar tota la xarxa actual? 
 
Resposta: L’Equip de Govern intentarà preveure aquesta situació amb els mitjans de què disposem. 
 
– Pensa l’Equip de Govern seguir incomplint els acords de plenari, com els governs anteriors, i la Llei 
10/1990, de disciplina urbanística, en allò relatiu a instal·lacions en edificis fora d’ordenació? 
 
Resposta: No, ni es considera que aquest Equip de Govern hagi incomplert en això que es diu. 
 
– Quan iniciarà l’Equip de Govern la redacció de l’Ordenança sobre instal·lacions d’antenes de telefonia 
mòbil personal i altres serveis radioelèctrics de telefonia pública? 
 
Resposta: Quan es pugui i segons dels mitjans que tenim. 
 
Medi ambient 
 
– Teniu constància dels canvis produïts recentment en el funcionament del Parc Natural arran de la 
desaparició de l’empresa pública Espais de Natura Balear per fusió amb l’IBANAT? 
 
Resposta: Sí. 
 
– Us consta la pràctica supressió total ja de la brigada? 
 
Resposta: Sí. 
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– Us consta que els tècnics existents reben noves funcions a desenvolupar en altres espais naturals 
protegits? 
 
Resposta: No. 
 
– Us consta que les activitats organitzades pel Parc Natural programades per al coneixement i difusió 
dels valors propis (etnogràfics, patrimonials, naturals, etc.), d’ençà que varen deixar de ser gratuïtes han 
vist molt minvada l’assistència del públic, fins al punt que en molts casos s’han de cancel·lar? 
 
Resposta: No. 
 
– Us consta la supressió del servei de vigilància a sa Tudossa, que ha quedat reduït a vigilància 
mitjançant càmera?  
 
Resposta: Sí. 
 
– Si la resposta a les anteriors preguntes és afirmativa, quina és la vostra opinió? 
 
Resposta: Una opinió totalment negativa. També vull informar que tenia una cita concertada diumenge 
passat amb la directora general per tractar aquests i altres temes, que vam haver d’anul·lar pel foc 
d’Andratx, esperem, en pocs dies, poder fer aquesta reunió pendent. 
 
[El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, no formula la pregunta següent: “En quina fase es troba 
l’auditoria encarregada dels serveis de l’empresa concessionària de la neteja urbana i la recollida de 
residus?”] 
 
Patrimoni 
 
– S’ha convocat, per part del Govern de les Illes, el termini per a presentar projectes susceptibles de ser 
cofinançats amb fons europeus FEDER? 
 
Resposta: No. 
 
– Si és afirmatiu, quins projectes s’hi han presentat o es preparen? 
 
– Si és negatiu, se sap quins projectes s’hi podrien presentar (per ser més adequats a la convocatòria 
possible i atesa l’anàlisi de les convocatòries anteriors)? 
 
Resposta: Encara no. 
 
– Si és negatiu, considerau fer algun tipus de reclamació al Govern, en el sentit que dugui a terme la 
convocatòria compromesa? 
 
Resposta: Sí, la farem. 
 
– Es té redactat ja el Protocol anunciat pel batle per tal d’evitar en el futur més destrucció del patrimoni 
històric quan, per exemple, s’asfaltin carrers? 
 
Resposta: No. 
 



 44

– Si és que no, en quin estat es troba la redacció? 
 
Resposta: No ha començat. 
 
Cultura 
 
- S’ha avançat gens amb l’anàlisi de les possibilitats de fer d’accés universal el dossier de premsa del 
servei municipal de Biblioteques, a hores d’ara només accessible per al personal municipal? 
 
Resposta: No, encara valoram les possibilitats pressupostàries. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions de 28 de maig i 17 de juliol de 2013. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Acceptar la cessió del solar, propietat de Rainer i Dörte Spitzke, actuals propietaris de la parcel·la 
cadastral 2383744ED2928S0001HD, situada en el carrer de la Barqueta, s/n, de la urbanització 
s’Estanyol. 
2.2. Notificar aquest acord als propietaris, a fi que formalitzin la cessió en document administratiu, que 
se subscriurà pels propietaris i el Sr. Jaume Alzamora Riera, i en el qual s’ha de descriure el bé cedit. 
2.3. Elevar a escriptura pública aquest acord, inscriure’l en el Registre de la Propietat i anotar-lo en 
l’apartat corresponent de l’inventari de béns de l’entitat. 
2.4. Facultar el batle perquè, en nom i representació de l’Ajuntament, signi tots els documents 
necessaris per fer efectiva la cessió. 
 
3. Acordar: 
3.1. Incloure, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 vots en contra (UIA i CxI), l’esmena “un 
representant designat per cada partit polític”. 
3.2. Acordar, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 abstencions (UIA i CxI): 
3.2.1. Aprovar provisionalment el Reglament del Consell Municipal de l’Esport del municipi d’Artà. 
3.2.2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
3.2.3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
 
4. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds), 3 vots en contra (PP) i 3 abstencions (PSOE): 
4.1. Declarar il·legítima una part dels interessos contrets amb les entitats financeres privades pel capital 
de 3.466.721,63 € prestats en el marc del Pla de pagament a proveïdors de 2012 del MEH, on s’han 
aplicat interessos del 6,50 %, 5,94 % i 5,74 %, per pagar amb diners públics el que aquestes entitats 
financeres han obtingut del BCE a interessos inferiors a l’1 %. 
4.2. Quantificar la xifra total d’aquests interessos i sol·licitar-ne la nul·litat per ser contrària a l’interès 
general. 
4.3. Estudiar les possibilitats d’emprendre les accions legals necessàries davant la Justícia espanyola, 
europea i internacional, per aconseguir la nul·litat d’aquest deute il·legítim. 
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4.4.  Sol·licitar una rectificació als partits polítics PP i PSOE per a què la Constitució espanyola torni a 
situar l’interès general per damunt dels interessos lucratius de la banca privada. 
 
5. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 en contra (PP): 
5.1. L’Ajuntament d’Artà manifesta el seu rebuig a qualsevol modificació de la planta i demarcació 
judicial que comporti la desaparició dels jutjats de Manacor, i insta el Govern de l’Estat a retirar l’actual 
document de reforma judicial. 
5.2. L’Ajuntament d’Artà insta el Ministeri de Justícia a respectar, en qualsevol futura reforma judicial, 
una distribució dels partits judicials que respongui a la realitat geogràfica i pluriinsular de les Illes, que 
hagi estat prèviament dialogada i pactada amb els consells insulars i amb el Govern de les Illes Balears, 
amb respecte a l’autogovern i les competències previstes en l’Estatut d’Autonomia. 
5.3. L’Ajuntament d’Artà convida el Govern de les Illes Balears, el Consell de Mallorca i els 
ajuntaments dels municipis que integren el partit judicial de Manacor a sumar-se a aquesta 
reivindicació. 
 
6. Acordar, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 vots en contra (UIA i CxI), instar l’Equip de 
Govern municipal que estudiï la possibilitat de promoure, i oferir-ho gratuïtament als propietaris 
d’edificis on existeixen nius de cabots, un servei de protecció i neteja de la brutícia que produeixen 
aquestes aus durant la cria. El sistema hauria de ser fàcilment desmuntable, per poder-lo retirar una 
vegada finalitzada la reproducció (agost) i reinstal·lar-lo novament cada primavera (abril). Cada vegada 
que es desinstal·li, els serveis municipals procediran a netejar l’indret. 
 
7. Acordar, per unanimitat: 
7.1. Demanar a la Policia Local, als SEM i al Servei d’Urbanisme informes sobre la possibilitat i 
pertinència d’obrir, per a l’ús públic, els patis del CEIP Na Caragol i valorar les millores necessàries per 
tal de garantir el millor ús de les instal·lacions fora de l’horari escolar. I, així mateix, demanar el parer al 
Consell Escolar del CEIP Na Caragol. 
7.2. Demanar als responsables de l’AMIPA del CEIP Na Caragol, al responsable del Centre Jove i als 
usuaris de la plaça de na Caragol, la possibilitat d’obrir un procediment de participació ciutadana per 
fer-se coresponsables de la vigilància de l’ús correcte d’aquests espais, en col·laboració amb la Policia 
Local. I, també, intentar cercar la col·laboració de la gent gran d’Artà, Club de la 2a Edat, etc. 
7.3. Obrir el pati del CEIP Na Caragol a l’ús públic a partir del mes d’agost, seguint les orientacions que 
determinin els informes sol·licitats. 
7.4. Instar l’Equip de Govern i als tècnics municipals que donin acompliment a l’acord de l’IES pel que 
fa a aclarir exactament quina és la situació del centre respecte a la titularitat de les pistes de tennis que, 
en el seu moment, se cediren al consistori per a un ús compartit i que es permutaren, finalment, amb el 
solar situat a la confluència dels carrers de Pere Amorós i del Músic Antoni Lliteres. 
7.5. Demanar a la Policia Local, als SEM i al Servei d’Urbanisme informes sobre la possibilitat i 
pertinença d’obrir al públic el pati de l’Institut que està sobre el solar situat a la confluència dels carrers 
de Pere Amorós i del Músic Antoni Lliteres. 
 
8. Acorden, per unanimitat, en relació a la moció que presenta el grup municipal PSOE de suport als 
docents de les Illes Balears: 
8.1. Manifestar el seu total suport als docents de les nostres illes en el desenvolupament de la seva 
funció. 
8.2. Rebutjar qualsevol manifestació pública que pretengui criminalitzar i denigrar els docents de les 
Illes Balears, especialment aquelles que provenen de responsables polítics o alts càrrecs públics. 
8.3. Trametre aquest acord al Govern balear, a les AMIPA i als centres educatius del municipi d’Artà, 
als sindicats, a la Plataforma d’Estudiants de les Illes Balears, a la Plataforma per a l’Educació, a la 
Plataforma CRIDA i a la Federació d’Associacions de Pares d’Alumnes de Mallorca (FAPA). 
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9. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
9.1. Aprovar el Compte general de l’exercici de 2012. 
9.2. Rendir el Compte general aprovat i tota la documentació que l’integra a la fiscalització del Tribunal 
de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
12. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
12.1. Establir que, per accedir a llocs de feina d’aquest Ajuntament, s’han d’exigir els nivells de 
coneixement de llengua catalana següents, ja que una de les funcions principals del seu personal és la 
relació, la informació i l’atenció al públic: 
a) Per accedir als llocs de feina emmarcats en el grup AP del personal funcionari i en els nivells 8, 9, 10, 
11, 12 i 13 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que apareixen en els 
Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell A2 de 
coneixements de llegua catalana o equivalent. 
b) Per accedir als llocs de feina emmarcats en el grup C2 del personal funcionari i en el nivell 2 del 
personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que apareixen en els Perfils 
lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell B2 de coneixements de 
llegua catalana o equivalent.  
c) Per accedir als llocs de feina emmarcats en els grups A1, A2 i C1 i el personal laboral corresponent 
als grups 1, 3, 4, 5, 6 i 7 del personal laboral (segons l’escala de nivells de les categories laborals que 
apareixen en els Perfils lingüístics de l’Ajuntament d’Artà), s’ha de demanar com a requisit el nivell C1 
de coneixements de llegua catalana o equivalent, excepte en el cas dels llocs per als quals es demana 
específicament la llicenciatura en filologia catalana. 
12.2. Establir que a totes les places en què el català no s’exigeixi com a requisit s’ha de valorar com a 
mèrit dins el sistema selectiu per accedir a la plaça i que a les places on s’exigeixi com a requisit es 
consideri mèrit disposar d’una titulació de català superior a l’exigida. 
12.3.  Rectificar l’error material a la plantilla de personal, i allà on diu “Denominació: administratiu/iva 
(Dept. Urbanisme) 1 0 C1 18” ha de dir “Denominació: administratiu/iva (Dept. Urbanisme) 1 1 C1 
18”. 
12.4. Adscriure la plaça d’administratiu/iva esmentada a administració general. 
12.5. Exposar al públic aquests acords durant un termini de quinze dies, mitjançant la publicació d’un 
anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, a l’efecte 
de presentació de reclamacions per part de les persones interessades. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 


